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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Kommunestyret 14.11.2023 kl. 18:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til:  
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 
   

Presentasjoner 

• Orientering om kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2024-2027 
for Asker kommune 

 

Sakskart  

Saker til behandling 

60/23 23/20551-1 Godkjenning av protokoll konstituerende 
kommunestyremøte 17. oktober 2023 

61/23 23/11503-4 Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon av 
organisering av arbeidet med klima og klimatilpasning 

62/23 23/04500-4 Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon av pleie og 
omsorg 

63/23 22/15860-3 Sak fra kontrollutvalget - Eierskapskontroll av 
Askerhalvøya AS og Hurum Energi AS 
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64/23 22/13346-1 Valg2023 - oppsummering og evaluering 

65/23 23/17920-1 2. tertial rapport 2023 - Økonomi 

66/23 23/18234-1 2. tertial 2023 Finans- og gjeldsforvaltning 

67/23 22/09750-7 Reguleringsplan for Hurum Pukkverk - Sluttbehandling 

68/23 23/17681-1 Oppnevning av kommunale vigslere 

69/23 23/20042-1 Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Martin Berthelsen 
(SV) 

70/23 23/19890-1 Styrer, råd og utvalg - valg av medlemmer for perioden 
2023 - 2027 

71/23 23/18477-1 Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 
2023 

Referatsaker 

 

 

Asker, 02.11.2023 
Lene W. Conradi 
Ordfører 
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Møteprotokoll 
 

Kommunestyret 

Dato Tid Sted 
14.11.2023 18:00 – 23:05 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Lene W. Conradi. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Ordfører Lene W. Conradi (H)  
Varaordfører Monica Vee Bratlie (H)  
Varamedlem Åge Rasmussen (H) Cecilie Lindgren (H) 
Utvalgsmedlem Håvard Vestgren (H)  
Utvalgsmedlem Vanessa V. Nystedt (H)  
Utvalgsmedlem Stig Wettre-Johnsen (H)  
Utvalgsmedlem Thormod Rønning Kvam (H)  
Utvalgsmedlem Lars Kristian Wear (H)  
Utvalgsmedlem Marcus Riley Nafstad (H)  
Utvalgsmedlem Line Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Heidi Merete Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Bente Stein Mathisen (H)  
Utvalgsmedlem Cathrine Jensen (H)  
Utvalgsmedlem Kay Arne Sørensen (H)  
Utvalgsmedlem Trond Jerve (H)  
Utvalgsmedlem Julius Kvello Mellgren (H)  
Utvalgsmedlem Trond Ove Røed (H)  
Utvalgsmedlem Anniken P. Elisenberg (H)  
Utvalgsmedlem Kirsti Kierulf (H)  
Utvalgsmedlem Turid Lohne Velund (H)  
Utvalgsmedlem Waldemar R. Garntangen (H)  
Utvalgsmedlem Kent Inge S. Ryen (H)  
Utvalgsmedlem Kåre Johnny Møllerhagen (H)  
Utvalgsmedlem Simen Sandelien (H)  
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
Utvalgsmedlem Kari Sofie Bjørnsen (H)  
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Utvalgsmedlem Ivar Granum (A)  
Utvalgsmedlem Marianne Riis Rasmussen (A)  
Utvalgsmedlem Marie Østensen (A)  
Utvalgsmedlem Jørn Nygren (A)  
Utvalgsmedlem Ronnie M. A. G. Larsen (A)  
Utvalgsmedlem Thomas Hatten (A)  
Utvalgsmedlem Farah Ali (A)  
Utvalgsmedlem Tonje Lavik Pederssen (FrP)  
Utvalgsmedlem Espen Hansen Aspås (FrP)  
Varamedlem Simen Velle (FrP) Rikke Sjølander (FrP) 
Utvalgsmedlem Rikard Gaarder Knutsen (FrP)  
Utvalgsmedlem Karin S. Woldseth (FrP)  
Utvalgsmedlem Elisabeth Holter-Schøyen (V)  
Utvalgsmedlem Tobias Waage Bremnes (V)  
Utvalgsmedlem Gro Buttingsrud (V)  
Utvalgsmedlem Christian Skrede (V)  
Utvalgsmedlem Hanne Lisa Matt (MDG)  
Utvalgsmedlem Helge Haugen (MDG)  
Utvalgsmedlem Paal Steine (MDG)  
Utvalgsmedlem Sara Skjælaaen Vatn (MDG)  
Utvalgsmedlem Anne Høie Guettler (SV)  
Varamedlem Une Borg Kjølseth (SV) Martin Berthelsen (SV) 
Utvalgsmedlem Anders Nordmo (SV)  
Utvalgsmedlem Christin Gerner-Mathisen (INP)  
Utvalgsmedlem Odd Flock (INP)  
Utvalgsmedlem Bård-Kjetil Dahl (R)  
Utvalgsmedlem Oddvar Igland (Sp)  
Utvalgsmedlem Harald Conrad Ødemark (Pp)  
Utvalgsmedlem Eva Høili (KRF)  
 

Forfall:    

Utvalgsmedlem Cecilie Lindgren (H)   
Utvalgsmedlem Rikke Sjølander (FrP)   
Utvalgsmedlem Martin Berthelsen (SV)   
 

Møtet ble satt med 55 medlemmer til stede. 

Det var ingen merknader til innkallingen. 
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Ordfører holdt minnetale og det ble avholdt ett minutts stillhet for tidligere 
kommunestyremedlemmer i Asker: 

William Bjørge Norset, som døde 25. juni 2023 
Kristin Heidi Moe, som døde 18. august 2023 
Nanna Høvås, som døde 23. oktober 2023 

 

Fra administrasjonen møtte: 

Kommunedirektør Lars Bjerke 
Direktør oppvekst Kai Erik Lund 
Direktør velferd Aud Hansen 
Direktør samfunnstjenester Ragnar Sand Fuglum 
Direktør medborgerskap Christer Best Gulbrandsen 
Direktør samfunnsutvikling Eli F. Aubert 
Direktør økonomi Randi Sandli 
Protokollfører Trine Groven        
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

60/23 23/20551-1 Godkjenning av protokoll konstituerende 
kommunestyremøte 17. oktober 2023 

5 

61/23 23/11503-4 Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon av 
organisering av arbeidet med klima og klimatilpasning 

5 

62/23 23/04500-4 Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon av pleie og 
omsorg 

6 

63/23 22/15860-3 Sak fra kontrollutvalget -Eierskapskontroll av 
Askerhalvøya AS og Hurum Energi AS 

8 

64/23 22/13346-1 Valg2023 - oppsummering og evaluering 9 

65/23 23/17920-1 2. tertial rapport 2023 - økonomi 10 

66/23 23/18234-1 2. tertial 2023 Finans- og gjeldsforvaltning 14 

67/23 22/09750-7 Reguleringsplan for Hurum Pukkverk - Sluttbehandling 15 

68/23 23/17681-1 Oppnevning av kommunale vigslere 16 

69/23 23/20042-1 Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Martin Berthelsen 
(SV) 

17 

70/23 23/19890-1 Styrer, råd og utvalg - valg av medlemmer for perioden 
2023 - 2027 

18 

71/23 23/18477-1 Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 
2023 

21 

72/23 23/21257-1 Tolking av kommunestyrets vedtak i sak 30/23 – 
delegering etter plan- og bygningsloven 

22 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

60/23 Godkjenning av protokoll konstituerende kommunestyremøte 17. 
oktober 2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 60/23 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Protokollen fra kommunestyrets konstituerende møte 17. oktober 2023 
godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Protokollen fra kommunestyrets konstituerende møte 17. oktober 2023 
godkjennes slik den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

61/23 Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon av organisering av 
arbeidet med klima og klimatilpasning 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 61/23 
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Ordførers forslag til vedtak, i tråd med kontrollutvalgets innstilling: 

 

1. Kommunestyret ber kommunedirektøren følge opp de 19 anbefalingene i 
forvaltningsrevisjonsrapporten Organisering av arbeidet med klima og 
klimatilpasning. 
 

2.   Kontrollutvalget ber om at administrasjonen før kontrollutvalgets junimøte 2024 
presenterer hvordan hver enkelt av de 19 anbefalingene er fulgt opp. 

 

 

Behandling 

Kontrollutvalgets leder Børre Pettersen redegjorde for saken. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 ble ikke tatt opp til votering. 

Vedtak  

1. Kommunestyret ber kommunedirektøren følge opp de 19 anbefalingene i 
forvaltningsrevisjonsrapporten Organisering av arbeidet med klima og 
klimatilpasning. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

62/23 Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon av pleie og omsorg 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 62/23 
 

Ordførers forslag til vedtak, i tråd med kontrollutvalget innstilling: 
 

Kommunestyret ber kommunedirektøren sørge for å: 
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1. ferdigstille den strategiske kompetanseplanen og vurdere å utarbeide mer 
konkrete strategier for å møte utfordringene knyttet til å rekruttere og beholde 
kompetanse på lang sikt 
 

2. gjennomføre kompetansekartlegging i hele pleie- og omsorgstjenesten 
 

3. sette inn tiltak for å styrke arbeidet med kompetanseheving og opplæring 
 

4. etablere skriftlige rutiner i heldøgnsomsorgen for vurdering av behov for innleie 
av vikar ved fravær og for håndtering av avvik mellom planlagt og faktisk 
bemanning 
 

5. styrke arbeidet med å sikre likeverdige tjenester på tvers av områder, 
virksomheter og avdelinger i kommunen, blant annet gjennom å få på plass 
felles rutiner der det mangler 
 

6. vurdere om arbeidet med velferdsteknologi er tilstrekkelig planmessig og 
målrettet, og om det er behov for å lage en plan eller strategi for dette arbeidet 
 

7. sikre at det er tilstrekkelige tilbud på alle trinn i innsatstrappen, særlig de lavere 
trinnene 
 

 
 

 

Behandling 

Kontrollutvalgets leder Børre Pettersen redegjorde for saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Kommunestyret ber kommunedirektøren sørge for å: 

1. ferdigstille den strategiske kompetanseplanen og vurdere å utarbeide mer 
konkrete strategier for å møte utfordringene knyttet til å rekruttere og beholde 
kompetanse på lang sikt 
 

2. gjennomføre kompetansekartlegging i hele pleie- og omsorgstjenesten 
 

3. sette inn tiltak for å styrke arbeidet med kompetanseheving og opplæring 
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4. etablere skriftlige rutiner i heldøgnsomsorgen for vurdering av behov for innleie 
av vikar ved fravær og for håndtering av avvik mellom planlagt og faktisk 
bemanning 
 

5. styrke arbeidet med å sikre likeverdige tjenester på tvers av områder, 
virksomheter og avdelinger i kommunen, blant annet gjennom å få på plass 
felles rutiner der det mangler 
 

6. vurdere om arbeidet med velferdsteknologi er tilstrekkelig planmessig og 
målrettet, og om det er behov for å lage en plan eller strategi for dette arbeidet 
 

7. sikre at det er tilstrekkelige tilbud på alle trinn i innsatstrappen, særlig de lavere 
trinnene 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

63/23 Sak fra kontrollutvalget -Eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og 
Hurum Energi AS 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 63/23 
 

Ordførers forslag til vedtak, i tråd med kontrollutvalgets innstilling: 

 

1. Kommunestyret er tilfreds med at kommunedirektøren vil vurdere anbefalingene 
fra revisor og tar rapport om eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og Hurum 
Energi AS til orientering. 

Kommunestyret merker seg at kontrollutvalget vil følge opp anbefalingene fra 
revisor. 

 

 

Behandling 

Kontrollutvalgets leder Børre Pettersen redegjorde for saken. 
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Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunestyret er tilfreds med at kommunedirektøren vil vurdere anbefalingene 
fra revisor og tar rapport om eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og Hurum 
Energi AS til orientering. 

Kommunestyret merker seg at kontrollutvalget vil følge opp anbefalingene fra 
revisor. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

64/23 Valg2023 - oppsummering og evaluering 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 167/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 64/23 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 167/23 

Innstilling  

1. Redegjørelse knyttet til oppsummering/evaluering av kommunestyre- og 
fylkestingsvalget 2023 tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren bes om å utrede en mulig endring av antall stemme-
kretser/valglokaler forut for stortingsvalget i 2025.  

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Redegjørelse knyttet til oppsummering/evaluering av kommunestyre- og 
fylkestingsvalget 2023 tas til orientering. 
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2. Kommunedirektøren bes om å utrede en mulig endring av antall stemme-
kretser/valglokaler forut for stortingsvalget i 2025.  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

65/23 2. tertial rapport 2023 - økonomi 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 25/23 
2 Utvalg for velferd 31.10.2023 22/23 
3 Utvalg for medborgerskap 02.11.2023 38/23 
4 Utvalg for samfunnstjenester 02.11.2023 34/23 
5 Formannskapet 07.11.2023 168/23 
6 Kommunestyret 14.11.2023 65/23 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 168/23 

Innstilling  

 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet:  

Beløp i 1000 
Budsjettendring 2023 
  
2-Oppvekst  
Midlertidige lokaler Hvalstad skole -1 400 
Sum 2-Oppvekst -1 400 
  
3-Velferd  
Elveplassen hospits - økt pris og antall plasser i ny avtale mellom NAV 
og Asker Kirkelige Fellesråd  

635 

Kjøp av fastlegehjemmel Slemmestad legesenter 475 
Sum 3-Velferd 1 110 
  
4-Samfunnstjenester  
Asker og Bærum brann og redning IKS F-sak 113/23 1 495 
Asker rådhus - mulighetsstudie for rehabilitering 2 500 
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Husleie inkl. felleskostnader for Ustadhagan på Klokkarstua 1 000 
Drift kulturhuset Hovtun 4. kvartal 2023 250 
Midlertidige lokaler Hvalstad skole  -600 
Sum 4-Samfunnstjenester 4 645 
  
6-Medborgerskap  
Asker kirkelig fellesråd - deflatorjustering RNB 790 
Diakonstilling i Søndre Hurum menighet - samfinansiering av stilling 250 
Kompensasjon for prisjustering i gjeldende avtale med NaKuHel F-sak 
140/23 

600 

Nødovernatting Kirkens feltarbeid - økt stilling 300 
Overtakelse av Holmsbu kunstmuseum F-sak 42/23 500 
Gebyr detaljregulering IL ROS/ IL ROS Arena AS 535 
Sum 6-Medborgerskap 2 975 
  
9-Tjenesteovergripende  
Bruk av disposisjonsfond -7 330 
Integreringstilskudd til disposisjonsfond 25 000 
Økt integreringstilskudd fra staten -25 000 
Sum 9-Tjenesteovergripende -7 330 
  
Sum Budsjettendring 0 
  
Sum totale budsjettendringer 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Kjøp av kulturhuset Hovtun - F-sak 130/23 12 000 

 

Tofte brannstasjon 2 500 
 

Gamle Borgensvei 4-6 - bruksendring 
trossamfunnet 

2 700 
 

Mellom tjenesteområder - kunstordningen for 
investeringsprosjekter 

0 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-1 840 
Økt bruk av lån 

 
-15 360 

Sum 17 200 -17 200    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon 

-15 000 
 

Koordineringspott - flomtiltak/klimatilpasning -15 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

3 000 
Redusert bruk av lån 

 
77 000 

Sum -80 000 80 000  
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2. For øvrig tas 2.tertialrapport til orientering. 

3. Bosetting av flyktninger i slutten av året utløser integreringstilskudd i 2023, 
mens utgifter hovedsakelig vil oppstå i 2024. Det foreslås derfor å avsette 25 
mill. kroner til disposisjonsfond og kommunedirektøren gis fullmakt til å benytte 
midler på fond når utgiftene oppstår. 

4. I F-sak 36/23 og videre i 1.tertialrapport ble det tilført 3,5 mill. kroner til å 
etablere et næringsutviklingsfond. Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne 
avsette til og tilføre midler fra dette fondet for å finansiere støtte i henhold til 
vilkårene i saken. 

 

Behandling 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende forslag: 

«For å styrke bemanningen innenfor Hjemmetjenester og institusjon og redusere 
konsekvensene for Psykisk helse og Rus tas 21 millioner fra disposisjonsfondet og 
fordeles disse to programområdene. 16,5 mill. til Hjemmebaserte tjenester og 4,5 
mill. til psykisk helse og Rus.» 

Dahls forslag fikk 1 stemme (R), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet:  

Beløp i 1000 
Budsjettendring 2023 
  
2-Oppvekst  
Midlertidige lokaler Hvalstad skole -1 400 
Sum 2-Oppvekst -1 400 
  
3-Velferd  
Elveplassen hospits - økt pris og antall plasser i ny avtale mellom NAV 
og Asker Kirkelige Fellesråd  

635 

Kjøp av fastlegehjemmel Slemmestad legesenter 475 
Sum 3-Velferd 1 110 
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4-Samfunnstjenester  
Asker og Bærum brann og redning IKS F-sak 113/23 1 495 
Asker rådhus - mulighetsstudie for rehabilitering 2 500 
Husleie inkl. felleskostnader for Ustadhagan på Klokkarstua 1 000 
Drift kulturhuset Hovtun 4. kvartal 2023 250 
Midlertidige lokaler Hvalstad skole  -600 
Sum 4-Samfunnstjenester 4 645 
  
6-Medborgerskap  
Asker kirkelig fellesråd - deflatorjustering RNB 790 
Diakonstilling i Søndre Hurum menighet - samfinansiering av stilling 250 
Kompensasjon for prisjustering i gjeldende avtale med NaKuHel F-sak 
140/23 

600 

Nødovernatting Kirkens feltarbeid - økt stilling 300 
Overtakelse av Holmsbu kunstmuseum F-sak 42/23 500 
Gebyr detaljregulering IL ROS/ IL ROS Arena AS 535 
Sum 6-Medborgerskap 2 975 
  
9-Tjenesteovergripende  
Bruk av disposisjonsfond -7 330 
Integreringstilskudd til disposisjonsfond 25 000 
Økt integreringstilskudd fra staten -25 000 
Sum 9-Tjenesteovergripende -7 330 
  
Sum Budsjettendring 0 
  
Sum totale budsjettendringer 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Kjøp av kulturhuset Hovtun - F-sak 130/23 12 000 

 

Tofte brannstasjon 2 500 
 

Gamle Borgensvei 4-6 - bruksendring 
trossamfunnet 

2 700 
 

Mellom tjenesteområder - kunstordningen for 
investeringsprosjekter 

0 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-1 840 
Økt bruk av lån 

 
-15 360 

Sum 17 200 -17 200    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon 

-15 000 
 

Koordineringspott - flomtiltak/klimatilpasning -15 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

3 000 
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Redusert bruk av lån 
 

77 000 
Sum -80 000 80 000  
   

2. For øvrig tas 2.tertialrapport til orientering. 

3. Bosetting av flyktninger i slutten av året utløser integreringstilskudd i 2023, 
mens utgifter hovedsakelig vil oppstå i 2024. Det foreslås derfor å avsette 25 
mill. kroner til disposisjonsfond og kommunedirektøren gis fullmakt til å benytte 
midler på fond når utgiftene oppstår. 

4. I F-sak 36/23 og videre i 1.tertialrapport ble det tilført 3,5 mill. kroner til å 
etablere et næringsutviklingsfond. Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne 
avsette til og tilføre midler fra dette fondet for å finansiere støtte i henhold til 
vilkårene i saken. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

66/23 2. tertial 2023 Finans- og gjeldsforvaltning 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 169/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 66/23 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 169/23 

Innstilling  

1. 2. tertialrapport 2023 Asker kommunes finans- og gjeldsforvaltning tas til 
orientering. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. 2. tertialrapport 2023 Asker kommunes finans- og gjeldsforvaltning tas til 
orientering. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

67/23 Reguleringsplan for Hurum Pukkverk - Sluttbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 01.11.2023 101/23 
2 Formannskapet 07.11.2023 170/23 
3 Kommunestyret 14.11.2023 67/23 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 170/23 

Innstilling  

1. Detaljregulering for Hurum pukkverk med bestemmelser datert 06.07.2023 og 
plankart datert 29.06.2023 vedtas (Pbl § 12-12). 

 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende forslag: 

«Bestemmelsen § 5.3 justeres: Før oppstart av arbeid innenfor SM2 og SM3 skal det 
opparbeides bekk med bassenger i område INF1 og INF2. Bassengene skal 
dimensjoneres for både sedimentering og fordrøyning av overflatevannet fra 
området. Anlegget skal dimensjoneres for installering av rensing av 
nitrogenforbindelser. Dimensjonering av anlegget forutsetter godkjent 
utslippstillatelse fra Statsforvalteren. 

Bestemmelsen § 2.1.1 endres ved at setningen om maksimum 50 mg suspendert 
stoff pr liter vann strykes. 

Matts forslag fikk 8 stemmer (MDG,SV,R), og falt. 

Innstillingen ble vedtatt, mot 8 stemmer (MDG,SV,R). 
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Vedtak  

1. Detaljregulering for Hurum pukkverk med bestemmelser datert 06.07.2023 og 
plankart datert 29.06.2023 vedtas (Pbl § 12-12). 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

68/23 Oppnevning av kommunale vigslere 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 171/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 68/23 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 171/23 

Innstilling  

1. Med hjemmel i ekteskapsloven § 12 oppnevnes følgende personer som 
kommunale vigslere: 

• Hege Damm Schwarz 
• Hege Ophus 
• Kristine Andenæs 
• Trine Beate Groven 
• Espen Greftegreff Halvorsen 
• Ingvild Hjortdahl Becke 
• Jon Bakkerud 
• Kristin Opsahl 

2. Vedtaket gjelder fra og med 1. desember 2023. 

Fra samme dato oppheves kommunestyrets vedtak av 12.11.2019 om 
oppnevning av vigslere.  

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Med hjemmel i ekteskapsloven § 12 oppnevnes følgende personer som 
kommunale vigslere: 

• Hege Damm Schwarz 
• Hege Ophus 
• Kristine Andenæs 
• Trine Beate Groven 
• Espen Greftegreff Halvorsen 
• Ingvild Hjortdahl Becke 
• Jon Bakkerud 
• Kristin Opsahl 

2. Vedtaket gjelder fra og med 1. desember 2023. 

Fra samme dato oppheves kommunestyrets vedtak av 12.11.2019 om 
oppnevning av vigslere.  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

69/23 Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Martin Berthelsen (SV) 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 172/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 69/23 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 172/23 

Innstilling  

1. Martin Berthelsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv i perioden 15.11.2023 - 
30.6.2024. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) rykker opp som fast medlem av kommunestyret i denne 
perioden. 
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3. Une Borg Kjølseth (SV) velges som fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for 
felleslisten MDG,SV,R,Sp i denne perioden. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Martin Berthelsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv i perioden 15.11.2023 - 
30.6.2024. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) rykker opp som fast medlem av kommunestyret i denne 
perioden. 

3. Une Borg Kjølseth (SV) velges som fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for 
felleslisten MDG,SV,R,Sp i denne perioden. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

70/23 Styrer, råd og utvalg - valg av medlemmer for perioden 2023 - 2027 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 173/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 70/23 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 173/23 

Innstilling  

1. Kommunestyret godkjenner valgkomiteens innstilling med forslag til medlemmer 
og varamedlemmer til styrer, råd og utvalg. 

Som medlemmer av styrer, råd og utvalg 2023-2027 velges: 
 

1. Asker og Bærum brann og redning IKS, Representantskapet 
Medlem: Monica Vee Bratlie  Varamedlemmer:  1. Lene Conradi 
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         2. Ivar Granum 
2. Asker og Bærum Vannverk IKS, Representantskapet 
Medlem: Monica Vee Bratlie  Varamedlemmer: 1. Lene Conradi 
         2. Ivar Granum 
3. Glitrevannverket IKS, Representantskapet 
Medlem: Lene Conradi   Varamedlemmer: 1. Monica Vee Bratlie 
         2. Ivar Granum 
4. Viken kontrollutvalgssekretariat IKS, Representantskapet 
Medlem: Børre Pettersen  Varamedlemmer: 1. Nina Holmen 
         2. Christina Apuzzo 
5. Asker kirkelige fellesråd 
Medlem: Thormod Rønning Kvam Varamedlem:  Fred Wenger 
 
6. Konfliktrådets oppnevningsutvalg, Oslo 
Medlem: Cathrine Jensen  Varamedlem:       - 
 
7. Markarådet 
Medlem: Lene Conradi   Varamedlem: Oppnevnes av Bærum 
 
8. Oslofjorden friluftsråd (OF), Årsmøtet 
Medlem:  Håvard Vestgren  Personlig vara: Marianne Riis Rasmussen 
Medlem: Hanne Lisa Matt  Personlig vara: Trude Nygård Evensen 
Medlem: Elisabeth Holter-Schøyen Personlig vara: Geir Magnar Nordeng 
     
9. Oslo og omegns friluftsråd (OOF), Årsmøtet 
Medlem: Liv Knatten   Personlig vara: Paal Steine 
Medlem:  Christian Haaseth  Personlig vara: Inger Johanne Aaby 
Medlem: Christina Apuzzo  Personlig vara: Suzanne Bondevik 
     
10.  Interkommunalt politisk råd Asker og Bærum 

-  
 
11. Osloregionen interkommunalt politisk råd 
Medlem: Lene Conradi  Varamedlem: Monica Vee Bratlie 
 
12. Asker kommunale pensjonskasse, Styret 
Medlem: Ånund Lunde 
Medlem:  Kari Østerud 
Medlem: Kirsti Kierulf 
Medlem: Anders T. Utne 
Medlem:      - 
 
13. VEAS AS, valgkomite 
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Medlem: Monica Vee Bratlie 
 

Behandling 

Ordfører foreslo Harald Evensen som nytt styremedlem i Asker kommunale 
pensjonskasse. 

Innstillingen, med ordføreres forslag, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunestyret godkjenner valgkomiteens innstilling med forslag til medlemmer 
og varamedlemmer til styrer, råd og utvalg. 

Som medlemmer av styrer, råd og utvalg 2023-2027 velges: 
 

1. Asker og Bærum brann og redning IKS, Representantskapet 
Medlem: Monica Vee Bratlie  Varamedlemmer:  1. Lene Conradi 
         2. Ivar Granum 
2. Asker og Bærum Vannverk IKS, Representantskapet 
Medlem: Monica Vee Bratlie  Varamedlemmer: 1. Lene Conradi 
         2. Ivar Granum 
3. Glitrevannverket IKS, Representantskapet 
Medlem: Lene Conradi   Varamedlemmer: 1. Monica Vee Bratlie 
         2. Ivar Granum 
4. Viken kontrollutvalgssekretariat IKS, Representantskapet 
Medlem: Børre Pettersen  Varamedlemmer: 1. Nina Holmen 
         2. Christina Apuzzo 
5. Asker kirkelige fellesråd 
Medlem: Thormod Rønning Kvam Varamedlem:  Fred Wenger 
 
6. Konfliktrådets oppnevningsutvalg, Oslo 
Medlem: Cathrine Jensen  Varamedlem:       - 
 
7. Markarådet 
Medlem: Lene Conradi   Varamedlem: Oppnevnes av Bærum 
 
8. Oslofjorden friluftsråd (OF), Årsmøtet 
Medlem:  Håvard Vestgren  Personlig vara: Marianne Riis Rasmussen 
Medlem: Hanne Lisa Matt  Personlig vara: Trude Nygård Evensen 
Medlem: Elisabeth Holter-Schøyen Personlig vara: Geir Magnar Nordeng 
     
9. Oslo og omegns friluftsråd (OOF), Årsmøtet 
Medlem: Liv Knatten   Personlig vara: Paal Steine 
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Medlem:  Christian Haaseth  Personlig vara: Inger Johanne Aaby 
Medlem: Christina Apuzzo  Personlig vara: Suzanne Bondevik 
     
10.  Interkommunalt politisk råd Asker og Bærum 

-  
 
11. Osloregionen interkommunalt politisk råd 
Medlem: Lene Conradi  Varamedlem: Monica Vee Bratlie 
 
12. Asker kommunale pensjonskasse, Styret 
Medlem: Ånund Lunde 
Medlem:  Kari Østerud 
Medlem: Kirsti Kierulf 
Medlem: Anders T. Utne 
Medlem: Harald Evensen 
 
13. VEAS AS, valgkomite 
Medlem: Monica Vee Bratlie 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

71/23 Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 26/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 71/23 
 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 31.10.2023 sak 26/23 

Innstilling  

1. Tilstandsrapport for Barneverntjenesten 2023 tas til orientering. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Tilstandsrapport for Barneverntjenesten 2023 tas til orientering. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

72/23 Tolking av kommunestyrets vedtak i sak 30/23 – delegering etter plan- og 
bygningsloven 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 72/23 
 

Ordførers forslag til vedtak: 

 

1. Kommunestyret skal innen 1. juli 2024 behandle og vedta nytt 
delegeringsreglement, i henhold til kommuneloven § 5-14. 
 

2. Inntil nytt delegeringsreglement er vedtatt, gjelder det delegeringsreglementet 
som ble vedtatt av kommunestyret 15. oktober 2019, sak 19/14, med de 
endringer som ble vedtatt av kommunestyret 13. juni 2023, sak 23/30. 

 

 

Behandling 

Ordfører viste til sitt notat av 14.11.2023 med vedlegg, sendt kommunestyrets 
medlemmer samme dag, og foreslo deretter å sette følgende sak på kartet: 

«Tolking av kommunestyrets vedtak i sak 30/23 – delegering etter plan- og 
bygningsloven». 

Forslaget om å sette saken på kartet ble vedtatt, mot 10 stemmer (MDG,SV,Sp,INP). 

Ordfører tok deretter opp sitt forslag til vedtak, i to punkter. 
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Oddvar Igland (Sp) tok opp følgende alternative forslag: 

«Kommunestyret ber om at reglement for saksbehandling i folkevalgte organer, 
reglement for delegering og innstilling og reglementene for folkevalgtes rettigheter og 
arbeidsvilkår behandles i neste eller påfølgende kommunestyremøte.» 

Iglands forslag fikk 11 stemmer (MDG,SV,R,Sp,INP), og falt. 

Ordførers forslag til vedtak, punkt 1, ble enstemmig vedtatt. 

Ordførers forslag til vedtak, punkt 2, ble vedtatt, mot 10 stemmer (MDG,SV,Sp,INP). 

Vedtak  

1. Kommunestyret skal innen 1. juli 2024 behandle og vedta nytt 
delegeringsreglement, i henhold til kommuneloven § 5-14. 
 

2. Inntil nytt delegeringsreglement er vedtatt, gjelder det delegeringsreglementet 
som ble vedtatt av kommunestyret 15. oktober 2019, sak 19/14, med de 
endringer som ble vedtatt av kommunestyret 13. juni 2023, sak 23/30. 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

Saksnr. Arkivsak Tittel 

R-2/23 23/20556-1 Referatsaker kommunestyret 14. november 2023 

 

1. Siden forrige møte har ordfører mottatt og svart på følgende spørsmål: 

• Spørsmål fra Janne Grøttumsbråten (SV) om psykisk 
helseknutepunkt på Blakstad 

• Spørsmål fra Ivar Granum (A) om deponering av farlig avfall 
• Spørsmål fra Bård Kjetil Dahl (R) om flagging med det palestinske 

flagget 

https://www.asker.kommune.no/politikk/sporsmal-til-og-svar-fra-ordforeren/ 

 

 

https://www.asker.kommune.no/politikk/sporsmal-til-og-svar-fra-ordforeren/
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Tilleggskart  
 

Utvalg Dato Sted 
Kommunestyret 14.11.2023 kl. 18:00 Asker rådhus 

 

 

 

Sakskart  

Saker til behandling 

72/23 23/21257-1 Tolking av kommunestyrets vedtak i sak 30/23 – delegering 
etter plan- og bygningsloven 

Referatsaker 

 

 

Asker, 15.11.2023 
Lene W. Conradi 
Ordfører 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/20551-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Godkjenning av protokoll konstituerende kommunestyremøte 
17. oktober 2023  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra kommunestyrets konstituerende møte 17. oktober 2023 
godkjennes slik den foreligger. 

 

Sammendrag og konklusjon 
 

Utkast til protokoll fra konstituerende kommunestyremøte 17. oktober 2023 
følger vedlagt. 

 

 

Lene W. Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Protokoll Kommunestyret 17.10.2023  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/20551 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 60/23 
  

Godkjenning av protokoll konstituerende kommunestyremøte 
17. oktober 2023 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 60/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Protokollen fra kommunestyrets konstituerende møte 17. oktober 2023 
godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/11503-4 Astrid Kristin Trøstheim 

 

Behandles av Møtedato 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Sak fra kontrollutvalget – Forvaltningsrevisjon av organisering 
av arbeidet med klima og klimatilpasning 

Ordførers forslag til vedtak, i tråd med kontrollutvalgets innstilling: 
 

1. Kommunestyret ber kommunedirektøren følge opp de 19 anbefalingene i 
forvaltningsrevisjonsrapporten Organisering av arbeidet med klima og 
klimatilpasning. 
 

2.   Kontrollutvalget ber om at administrasjonen før kontrollutvalgets junimøte 2024 
presenterer hvordan hver enkelt av de 19 anbefalingene er fulgt opp. 

 

1. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Kontrollutvalget bestilte forvaltningsrevisjon av organiseringen av arbeidet med klima 
og klimatilpasning i Asker kommune i sitt møte 12.09.2022 (sak 32/22). 
Forvaltningsrevisjon innebærer å gjennomføre systematiske vurderinger av økonomi, 
produktivitet, regeletterlevelse, måloppnåelse og virkninger ut fra kommunestyrets 
vedtak, jf. kommuneloven § 23-3. 

Kontrollutvalget behandlet i sitt møte 04.09.2023 forvaltningsrevisjonsrapporten om 
organisering av arbeidet med klima og klimatilpasning, som sak 38/23. 

Kontrollutvalget traff følgende enstemmige vedtak i saken: 

Kontrollutvalget oversender forvaltningsrevisjonsrapport Organisering av arbeidet 
med klima og klimatilpasning til kommunestyret med følgende innstilling:  
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Kommunestyret ber kommunedirektøren følge opp de 19 anbefalingene i 
forvaltningsrevisjonsrapporten Organisering av arbeidet med klima og 
klimatilpasning.  

Kontrollutvalget ber om at administrasjonen før kontrollutvalgets junimøte 2024 
presenterer hvordan hver enkelt av de 19 anbefalingene er fulgt opp. 

 
2. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Bærekraftsdimensjonene er ikke vurdert i denne saken. 

 
3. Tidligere behandling 
Saken er ikke behandlet tidligere. 
 
  
4. Ordførers vurdering 
Ordfører overender saken til kommunestyret med forslag til vedtak, i tråd med 
kontrollutvalgets innstilling. 

Kommunedirektøren har fått anledning til å uttale seg i saken. Ordfører viser til 
kommunedirektørens notat av 15.08.2023, som følger saken som vedlegg. 

 
Lene Conradi 
ordfører 

 
Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Saksutskrift - Forvaltningsrevisjon av organisering av arbeidet med klima og 
klimatilpasning 
Rapport fra forvaltningsrevisjon av klima og klimatilpasning_290923 
Notat til kontrollutvalget forvaltningsrevisjon klima og klimatilpasning 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/11503 Astrid Kristin Trøstheim 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 61/23 
  

Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon av organisering  
av arbeidet med klima og klimatilpasning 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 61/23 

Behandling 

Kontrollutvalgets leder Børre Pettersen redegjorde for saken. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 ble ikke tatt opp til votering. 

Vedtak  

1. Kommunestyret ber kommunedirektøren følge opp de 19 anbefalingene i 
forvaltningsrevisjonsrapporten Organisering av arbeidet med klima og 
klimatilpasning. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/04500-4 Astrid Kristin Trøstheim 

 

Behandles av Møtedato 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon om pleie og 
omsorg 

Ordførers forslag til vedtak, i tråd med kontrollutvalget innstilling: 
 

Kommunestyret ber kommunedirektøren sørge for å: 

1. ferdigstille den strategiske kompetanseplanen og vurdere å utarbeide mer 
konkrete strategier for å møte utfordringene knyttet til å rekruttere og beholde 
kompetanse på lang sikt 

2. gjennomføre kompetansekartlegging i hele pleie- og omsorgstjenesten 

3. sette inn tiltak for å styrke arbeidet med kompetanseheving og opplæring 

4. etablere skriftlige rutiner i heldøgnsomsorgen for vurdering av behov for innleie 
av vikar ved fravær og for håndtering av avvik mellom planlagt og faktisk 
bemanning 

5. styrke arbeidet med å sikre likeverdige tjenester på tvers av områder, 
virksomheter og avdelinger i kommunen, blant annet gjennom å få på plass felles 
rutiner der det mangler 

6. vurdere om arbeidet med velferdsteknologi er tilstrekkelig planmessig og 
målrettet, og om det er behov for å lage en plan eller strategi for dette arbeidet 

7. sikre at det er tilstrekkelige tilbud på alle trinn i innsatstrappen, særlig de lavere 
trinnene 
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1. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Kontrollutvalget bestilte forvaltningsrevisjon av pleie og omsorg i Asker kommune i 
sitt møte 06.03.2023 (sak 14/23). Forvaltningsrevisjon innebærer å gjennomføre 
systematiske vurderinger av økonomi, produktivitet, regeletterlevelse, måloppnåelse 
og virkninger ut fra kommunestyrets vedtak, jf. kommuneloven § 23-3. 

Kontrollutvalget behandlet i sitt møte 09.10.2023 forvaltningsrevisjonsrapporten om 
Pleie og omsorg, som sak 49/23. 

Kontrollutvalget traff følgende enstemmige vedtak i saken: 

1. Kontrollutvalget har merket seg rapportens funn og anbefalinger og vil følge 
opp rapporten høsten 2024.  
 

2. Kontrollutvalget oversender forvaltningsrevisjonsrapporten om pleie og 
omsorg til kommunestyret med følgende forslag til vedtak: 

 
Kommunestyret ber kommunedirektøren sørge for å: 

1. ferdigstille den strategiske kompetanseplanen og vurdere å utarbeide mer 
konkrete strategier for å møte utfordringene knyttet til å rekruttere og 
beholde kompetanse på lang sikt 

2. gjennomføre kompetansekartlegging i hele pleie- og omsorgstjenesten 
3. sette inn tiltak for å styrke arbeidet med kompetanseheving og opplæring 
4. etablere skriftlige rutiner i heldøgnsomsorgen for vurdering av behov for 

innleie av vikar ved fravær og for håndtering av avvik mellom planlagt og 
faktisk bemanning 

5. styrke arbeidet med å sikre likeverdige tjenester på tvers av områder, 
virksomheter og avdelinger i kommunen, blant annet gjennom å få på 
plass felles rutiner der det mangler 

6. vurdere om arbeidet med velferdsteknologi er tilstrekkelig planmessig og 
målrettet, og om det er behov for å lage en plan eller strategi for dette 
arbeidet 

7. sikre at det er tilstrekkelige tilbud på alle trinn i innsatstrappen, særlig de 
lavere trinnene 

 

2. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Bærekraftsdimensjonene er ikke vurdert i saken. 

 

3. Tidligere behandling 
Saken er ikke behandlet tidligere. 
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4. Ordførers vurdering 
Ordfører oversender saken til kommunestyret med forslag til vedtak, i tråd med 
kontrollutvalgets enstemmige innstilling. 

Kommunedirektøren har fått anledning til å uttale seg i saken. Ordfører viser til 
kommunedirektørens notat av 25.09.2023, som følger saken som vedlegg. 

 

Lene Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Saksutskrift - Forvaltningsrevisjonsrapport om pleie og omsorg 
Rapport fra forvaltningsrevisjon av pleie og omsorg 
Notat til kontrollutvalget- Forvaltningsrevisjon pleie og omsorg 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04500 Astrid Kristin Trøstheim 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 62/23 
  

Sak fra kontrollutvalget - Forvaltningsrevisjon  av pleie og 
omsorg 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 62/23 

Behandling 

Kontrollutvalgets leder Børre Pettersen redegjorde for saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Kommunestyret ber kommunedirektøren sørge for å: 

1. ferdigstille den strategiske kompetanseplanen og vurdere å utarbeide mer 
konkrete strategier for å møte utfordringene knyttet til å rekruttere og beholde 
kompetanse på lang sikt 
 

2. gjennomføre kompetansekartlegging i hele pleie- og omsorgstjenesten 
 

3. sette inn tiltak for å styrke arbeidet med kompetanseheving og opplæring 
 

4. etablere skriftlige rutiner i heldøgnsomsorgen for vurdering av behov for innleie 
av vikar ved fravær og for håndtering av avvik mellom planlagt og faktisk 
bemanning 
 

5. styrke arbeidet med å sikre likeverdige tjenester på tvers av områder, 
virksomheter og avdelinger i kommunen, blant annet gjennom å få på plass 
felles rutiner der det mangler 
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6. vurdere om arbeidet med velferdsteknologi er tilstrekkelig planmessig og 
målrettet, og om det er behov for å lage en plan eller strategi for dette arbeidet 
 

7. sikre at det er tilstrekkelige tilbud på alle trinn i innsatstrappen, særlig de lavere 
trinnene 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/15860-3 Astrid Kristin Trøstheim 

 

Behandles av Møtedato 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Sak fra kontrollutvalget - Eierskapskontroll av Askerhalvøya 
AS og Hurum Energi AS 

Ordførers forslag til vedtak, i tråd med kontrollutvalgets innstilling: 
 

1. Kommunestyret er tilfreds med at kommunedirektøren vil vurdere anbefalingene 
fra revisor og tar rapport om eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og Hurum 
Energi AS til orientering. 

Kommunestyret merker seg at kontrollutvalget vil følge opp anbefalingene fra 
revisor. 

 

1. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Kontrollutvalget bestilte eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og Hurum Energi AS i 
sitt møte 31.01.2023, (sak 3/23 og 4/23). Eierskapskontroll innebærer å kontrollere 
om den som utøver kommunens eierinteresser, gjør dette i samsvar med lover og 
forskrifter, kommunestyrets vedtak og anerkjente prinsipper for eierstyring, jf. 
kommuneloven § 23-4.  

Kontrollutvalget behandlet i sitt møte 09.10.2023 rapport om eierskapskontroll av 
Askerhalvøya AS og Hurum Energi AS, som sak 50/23. 

Kontrollutvalget traff følgende enstemmige vedtak i saken: 

Kontrollutvalget oversender rapport om eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og 
Hurum Energi AS til kommunestyret med følgende innstilling: 
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Kommunestyret er tilfreds med at kommunedirektøren vil vurdere anbefalingene fra 
revisor og tar rapport om eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og Hurum Energi AS 
til orientering. 

Kommunestyret merker seg at kontrollutvalget vil følge opp anbefalingene fra revisor. 

 

2. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Bærekraftsdimensjonene er ikke vurdert i saken. 

 

3. Tidligere behandling 
Saken er ikke tidligere behandlet. 

 

4. Ordførers vurdering 
Ordfører overender saken til kommunestyret med forslag til vedtak, i tråd med 
kontrollutvalgets innstilling. 

Kommunedirektøren har fått anledning til å uttale seg i saken. Ordfører viser til 
kommunedirektørens notat av 15.11.2023, som følger saken som vedlegg. 

 

Lene Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Saksutskrift - Eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og Hurum Energi AS 
Eierskapskontroll av Askerhalvøya Eiendom AS og Hurum Energi AS i Asker 
kommune 
Notat til kontrollutvalget - Eierskapskontroll av Askerhalvøya Eiendom AS og Hurum 
Energi AS 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/15860 Astrid Kristin Trøstheim 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 63/23 
  

Sak fra kontrollutvalget -Eierskapskontroll av Askerhalvøya AS 
og Hurum Energi AS 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 63/23 

Behandling 

Kontrollutvalgets leder Børre Pettersen redegjorde for saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunestyret er tilfreds med at kommunedirektøren vil vurdere anbefalingene 
fra revisor og tar rapport om eierskapskontroll av Askerhalvøya AS og Hurum 
Energi AS til orientering. 

Kommunestyret merker seg at kontrollutvalget vil følge opp anbefalingene fra 
revisor. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/13346-1 Rolf Inge Brakstad 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 07.11.2023 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Valg2023 - oppsummering og evaluering 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Redegjørelse knyttet til oppsummering/evaluering av kommunestyre- og 
fylkestingsvalget 2023 tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren bes om å utrede en mulig endring av antall stemme-
kretser/valglokaler forut for stortingsvalget i 2025.  

 
 
1. Sammendrag og konklusjon 
I tråd med tidligere praksis er det gjennomført ulike evalueringsprosesser etter 
kommunestyre- og fylkestingsvalget 2023 (heretter Valg2023) med:  
 

 kommunikasjonsavdelingen i forhold til kommunikasjonsplan/strategi 
 de ulike (7 stk.) mottaksstedene brukt ifm. forhåndsstemmegivingen  
 Eiendom i forhold til alt av materiell og inn/ut kjøring av dette 
 Ikt-avdelingen i forhold til det ikt-messige  
 valgsekretariatet knyttet til den øvrige valggjennomføringen/planleggingen 

 
Hovedkonklusjonen med utgangspunkt i ovennevnte prosesser - er at Valg2023 
samlet ble gjennomført på en effektiv og forsvarlig måte - i tråd med vedtatte 
kjøreplaner og innenfor rammen av gjeldende lover og forskrifter.  
 
Det ble ikke mottatt noen formelle (jfr. valgloven § 13-2) klager på forberedelsen eller 
gjennomføringen av Valg2023 i Asker kommune.  
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Valgprosjektet 2023 var et omfattende prosjekt - gjennom at det tilrettelegges for 2 
valg. Det ble tilrettelagt for mottak av forhåndsstemmer (7 faste lokasjoner + 
institusjoner og hjemmebesøk) valgtingsstemmer (17 stemmekretser/valglokaler). 
 
Kommunedirektøren ber om at redegjørelsen knyttet til oppsummering/evaluering av 
Valg2023 tas til orientering.  
 
Videre følger kommunedirektøren opp de signaler som ble gitt i forbindelse med 
kommunestyrets behandling (sak 0003/23 / 31. januar 2023) - nemlig eventuelt å se 
på antallet stemmekretser/valglokaler dersom velgertrenden/velgermønstret fra 2021 
ble videreført ved valget i 2023 – dvs. når stemmer velgerne - på forhånd eller på 
valgdagen? 
 
Oppsummert ble velgertrenden/stemmemønstret tydelig videreført i 2023 - slik at 
andelen som benyttet seg av forhåndsstemmetilbudet holdt seg høy (økte kraftig i 
forhold til 2019). Videre erfarte man en tilsvarende lav deltagelse på selve valgdagen 
- også her en tydelig videreføring fra 2021 (stor nedgang i forhold til 2019) - kfr  Tab 
01 / 05. 
 
Kommunedirektøren foreslår derfor at det på nytt foretas en ny samlet gjennomgang/ 
utredning for å se på antall stemmekretser/valglokaler knyttet til tilbudet som skal gis 
på valgdagen i forbindelse med stortingsvalget i 2025. En slik utredning kan legges 
frem for valgstyret eller kommunestyret høsten 2024 - før rammene for Valg2025 
endelig vedtas. 
 
 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Hovedfokuset i forbindelse med klargjøring og tilrettelegging for valg er å sikre god og 
forutsigbar tilgjengelighet til valg - og da på en slik måte at velgeren samlet får en best 
mulig valgopplevelse. Hensyn som tas i dette arbeidet er særlig knyttet til økonomi, 
personell, materiell og lokaliteter (universell utforming).  
 
I motsetning til 2021 - så slapp man i 2023 å planlegge for et valg under pandemi. Mye 
av det praktiske (dimensjoneringen) ble allikevel tilnærmet ganske lik som i 2021 og 
2019 - med unntak av at det ble rekruttert en del færre ressurser til å ivareta selve 
gjennomføringen på valgdagen - men med en noe økt rekruttering i forbindelse med 
forhåndsstemmemottaket (selve tilbudet ble ikke utvidet sammenlignet med 2021). 
 
Det som kanskje fikk størst oppmerksomhet i forbindelse med Valg2023 under 
forberedelsene - var prosessen/behandlingen om en mulig endring i antall 
stemmekretser/valglokaler. Kommunestyret ønsket ikke å gjøre denne type endringer 
forut for lokalvalget - men det ble under debatten gitt uttrykk for at dette kunne/burde 
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på nytt bli et tema dersom trenden fra 2021 i forhold til når velgerne benyttet seg av 
stemmeretten ble videreført i 2023.  
Valget deles gjerne opp i 3 faser;  
 

 det som skjer før valgdagen 
 på selve valgdagen 
 og alt det som har å gjøre med oppgjør og telling.  

 
I forhold til det som skjer før valgdagen - er det særlig det arbeidet som gjøres i forhold 
til informasjon og selve forhåndsstemmegivningen som naturlig nok står sentralt.  
 
Informasjon - Valg2023 
 
Forut for lokalvalget i 2015 - ble det for første gang i gamle Asker vedtatt en egen 
kommunikasjonsplan knyttet til valggjennomføringen. Bruk av en slik plan ble 
videreført i 2017 - også i nye Asker i 2019 og videre ved stortingsvalget 2021. I møte 
den 7. februar 2023 (sak 05/23) vedtok valgstyret en egen kommunikasjonsplan i 
tilknytning til gjennomføring av Valg2023.  
 
Kommunikasjonsarbeidet knyttet til lokalvalget i Asker ble altså forankret hos 
valgstyret gjennom behandling av «Kommunikasjonsplan for gjennomføring av 
kommunestyre- og fylkestingsvalget 2023» En egen tiltaksplan lå ved planen - og en 
rekke aktuelle tiltak ble annonsert i forkant, underveis og i etterkant av valgdagen rettet 
mot ulike målgrupper. Alle de annonserte tiltakene er gjennomført - også supplert 
underveis med flere tiltak ettersom behovene meldte seg.  
 
Kommunikasjonsavdelingen har utarbeidet en egen oppsummering av det arbeidet 
som ble utført i forbindelse med valget - samt summert og kategorisert de ulike 
tiltakene – jfr. vedlegg 1 - gjennomgang kommunikasjonsplan. 
 
Her i saken nevnes kun de 2 vedtatte overordnete målene i vedtatte plan: 
 
1. I tråd med valgloven oppfyller kommunen sine demokratiske plikter og sine 

lovpålagte oppgaver for valggjennomføringen. Det gjelder både i perioden for 
tidligstemming, forhåndsstemming og på valgdagen. 

2. Kommunen har som mål at valgdeltagelsen skal være på samme nivå eller 
høyere som ved tidligere kommunestyre- og fylkestingsvalg. 

 
Disse målene er omtalt / drøftet og evaluert i nevnte vedlegg 1. 
 
Forut for forhåndsstemmegivningen og valgtinget ble det både internt og eksternt lagt 
ned mye tid og ressurser i arbeidet med å informere om Valg2023.  
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Kommunikasjonsmiljøet hadde jevnlig og tett kontakt med valgsekretariatet og 
valgansvarlig underveis i hele perioden fra november 2022 og fram til over valgdagen. 
Dette er en avgjørende faktor for presis, kvalitetssikret og god kommunikasjon om 
valget gjennom hele valgåret. 
 
Sentrale valgmyndigheter gjennomførte videre flere tiltak ut mot velgerne i 2022 og 
2023. Dette var blant annet sentrale kampanjer og felles informasjon, sms-varsling, 
valgkort til alle velgere (de aller fleste fikk dette digitalt) og ulike andre tiltak. Viktige 
tiltak var her informasjon på ulike språk som blant annet gjennom våre valgsider på 
nett og utlegging på de ulike innbyggertorgene ble gjort tilgjengelige lokalt. 
 
Kommunedirektøren mottok mange positive tilbakemeldinger på informasjonsarbeidet 
- og dette knyttet seg til informasjonsbrosjyren som ble delt ut til alle husstander i 
kommunen.  
 
Etter nevnte evalueringsrunde med kommunikasjonsavdelingen - mener kommune-
direktøren det er grunnlag for å konkludere med at kommunen har gjennomført/ 
ivaretatt informasjonsarbeidet ved Valg2023 i tråd med vedtatt plan - dog med noe 
lavere valgdeltagelse enn ønsket.  
 
Forhåndsstemmegivningen 
 
I tråd med lovkrav, tradisjon og et godt erfaringsgrunnlag ble det også i 2023 tilrettelagt 
for forhåndsstemmegivning i kjente kanaler;  
 

 6 innbyggertorg (Asker/Holmen/Heggedal/Slemmestad/Sætre/Tofte)  
 Røykensenteret 
 institusjoner - 19 stk. 
 hjemmebesøk - både for velgere som var syke/uføre  
 i tillegg ble det mottatt 2 635 forhåndsstemmer avgitt i andre kommuner og fra 

utlandet.  
 
Samlet ble det registrert i Asker 27 827 forhåndsstemmegivinger i hele forhånds-
stemmeperioden fra mandag 1. juli - innregnet sent innkomne forhåndsstemmer (991 
stemmegivninger) - hvilket betyr at:  
 
 36,85 % av alle de manntallsførte forhåndsstemte - opp fra 23,81 % fra 2019 
 27 507 partifordelte forhåndsstemmer utgjorde 56,32 % av alle godkjente          

partifordelte stemmer (48 960) i Asker - opp fra 34,92 % i 2019 (+ 21,40 %) 
 vi lå 7,22 % høyere enn landssnittet som var på 49,1 % (andel av fordelte 

stemmesedler) 
 kun 137 velgere valgte å avgi sin tidligstemme i perioden fra 3. juli til 9. august (av 

disse ble ca 20 tatt imot på mottaket i Sætre - resten ved Asker IBT) 
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I Tab01 under så er det summert hvor stor andel av de manntallsførte i de enkelte 
stemmekretsene som valgte å forhåndsstemme i 2023 - videre sammenlignet med 
deltagelsen under lokalvalget i 2019.  
 
Tab01 - manntallsførte prosent/+ antall velgere som valgte å forhåndsstemme;  

01 Nesøya 02 Nesbru 03 Hofstad 04 Risenga 
2019 / 2023         

18,69 / 34,27 
 638 / 1 236 

2019 / 2023          
21,90 / 40,30 
1 343 / 2 914 

2019 / 2023              
25,50 / 41,18 
1 472 / 2 451 

2019 / 2023            
30,41 / 42,03 
2 073 / 2 886 

05 Borgen 06 Hovedgården 07 Vollen 08 Solvang 
2019 / 2023               

23,97 / 31,02 
1 739 / 2 281 

2019 / 2023             
21,54 / 36,74 
1 304 / 2 370  

2019 / 2023              
21,12/ 34,06 
1 072 /  1 749 

2019 / 2023                  
31,38 / 41,15 
1 994 / 2 818 

09 Spikkestad 10 Midtbygda 11 Slemmestad 12 Frydenlund 
2019 / 2023                 

18,63 / 30,92 
829 / 1 364 

2019 / 2023             
26,82 / 40,34 
971 / 1 539 

2019 / 2023               
24,28 / 37,62 
983 / 1 587 

2019 / 2023                
13,98 / 28,41 

308 / 688 
13 Sydskogen 14 Klokkarstua 15 Holmsbu 16 Tofte 

2019 / 2023                  
20,25 / 33,47 

597 / 997 

2019 / 2023                
16,46 / 21,65 

171 / 226 

2019 / 2023              
19,81 / 29,27 

128 / 180  

2019 / 2023              
21,48 / 37,31 

583 / 994          
17 Sætre 
2019 / 2023                  

28,09 / 40,42 
930 / 1 398 

 
Velgere bosatt i nærheten av et forhåndsstemmemottak har i noe større grad har valgt 
og benyttete seg av forhåndsstemmetilbudet. Lavest oppmøte var det i stemmekrets 
12 Frydenlund / 14 Klokkarstua / 15 Holmsbu (under 30 %). 
 
Størst økning (%) fant sted blant velgere knyttet til stemmekrets 02 Nesbru - hvor            
2 914 av velgerne valgte å stemme på forhånd - en økning på 18,40 % sammenlignet 
med 2019.  
 
Størst oppslutning var det i stemmekrets 04 Risenga - hvor 42,03 % av velgerne 
forhåndsstemte.  
 
Andelen av velgere som forhåndsstemte hadde størst betydning (antall mennesker) i 
de største kretsene i gamle Asker (2 451/Hofstad - 2 886/Risenga - 2 281/Borgen - 2 
370/Hovedgården - 1 749/Vollen - 2 818/Solvang). 
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I Tab02 under så fremgår fordelingen av mottatte ordinære forhåndsstemmer på de 
ulike lokasjonene samt det som ble avgitt andre steder enn i Asker kommune (avgitt i 
andre kommuner/utlandet - registrert hos oss under konvolutt - sentral registrering): 
 
Tab02 - mottak av forhåndsstemmer fordelt på lokasjon - 2023: 

 
 
Legg merke til mottaket på Holmen IBT. Denne lokasjonen var ny i 2021 - og tilbudet 
ble også i 2023 åpenbart tatt meget godt imot blant velgere i stemmekretsene                 
01 Nesøya / 02 Nesbru / 03 Hofstad - hvor 6 601 av 16 889 manntallsførte i disse 
kretsene forhåndsstemte - de aller fleste trolig på Holmen IBT.  
 
I tillegg til 26 727 stemme/stemmegivninger - ble det også mottatt 991 sent innkomne 
forhåndsstemmer - disse ble mottatt via posten på valgdagen og 12. september.  
 
Den totale andelen av registrerte stemmegivninger på 36,85 % (av de manntallsførte) 
fordelte seg mellom gamle Asker, Røyken og Hurum - se Tab03 under.   
 
Tab03 - andel i % som forhåndsstemte i gamle Asker, Røyken og Hurum - 2023: 

ASKER RØYKEN HURUM 
37,83                              

(24,82 i 2019) 
34,60                              

(21,35 i 2019) 
35,95                              

(23,50 i 2019) 
 
Andelen av velgere som ville forhåndsstemme ville muligens kunne øke noe ytterligere 
dersom det hadde vært tilrettelagt for et enda mer omfattende forhåndsstemmemottak 
(flere steder/lengere åpningstid).  
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Dimensjoneringen (antall lokasjoner og åpningstid) - ble samlet vurdert å være relativt 
omfattende - men responsen blant velgerne er tydelig - tilbudet benyttes og settes pris 
på. Imidlertid er det også slik at i perioder - er det til tider ikke så mange som benytter 
tilbudet. Dette gjelder kanskje mest på de mindre lokasjonene - og da særlig tidlig i 
forhåndsstemmeperioden.   
 
Det er videre en omfattende utstyr- og ressurskabal som legges for å dekke opp 
behovet under hele forhåndsstemmeperioden Virksomhet innbyggertorg og andre 
enheter i kommunen hadde gjennom bruk av ca 70 egne ressurser i all hovedsak 
ansvaret (8-9 eksterne ble også brukt) for bemanningen og driften av forhånds-
stemmelokalene - hvilket utgjorde drøye 5 300 timer (ca 2,7 årsverk).  
 
Innsatsen med forhåndstemmemottaket hadde naturlignok en viss betydning for den 
øvrige driften av innbyggertorgene.  En fortsatt tilsvarende satsning på 
forhåndsstemmemottak må alltid vurderes opp samlet ressursbruk og hvordan dette 
organiseres (åpningstid/andre interne ressurser/flere eksterne ressurser/arbeidsplan). 
Det må også vurderes opp mot mulig effekt i form av en samlet høyere valgdeltagelse.  
 
Størst «spenning» knyttet det seg til flyttingen av valglokalet i Asker sentrum - fra det 
gamle Servicetorget til nåværende Asker IBT i kulturhuset. Denne flyttingen gikk jevnt 
over veldig bra - enkelte velgere «slet» litt innledningsvis med å orientere seg til det 
nyte lokalet - men omfattende merking sørget for at velgerne fant frem til valglokalet.  
 
Det er kommet flere innspill/forslag når det gjelder å benytte Borgen IBT under 
forhåndsstemmeperioden. Bruk av denne lokasjonen har vært tema ved tidligere valg 
- og en eventuell bruk under valget i 2025 vil bli vurdert - og et forslag om bruk vil 
eventuelt bli lagt frem for valgstyret trolig i februar 2025. 
 
Oppsummert mener kommunedirektøren at det i forbindelse med Valg2023 i Asker ble 
tilrettelagt for tilgjengelighet til valg på en betryggende og god måte hva gjelder å kunne 
stemme før selve valgdagen. Forhåndsstemmetilbudet ble godt annonsert og virket 
godt kjent blant velgerne - noe som er naturlig i og med at tilbudet i all hovedsak var 
en videreføring av tilbudet i 2021.  
 
Stemmemottakerne på våre innbyggertorg og de øvrige mottaksstedene var jevnt over 
alle meget erfarne og kompetente - og det ble begått så å si ingen feil i forbindelse 
med mottaket. Dette ble bekreftet ved at det ikke var avvik mellom registrering - 
foreløpig opptelling og endelig maskinell opptelling.  
 
Gjennom å foreta daglig kontroll (sjekke antall mottatte stemmer mot antall 
avkrysninger i manntallet) hadde man under hele forhåndsstemmeperioden full kontroll 
på det samlede mottaket. Størst «utfordring» knytter det seg til mottaket og 
opptellingen av stemmer mottatt fra andre kommuner - her er det av og til litt varierende 
kvalitet på det som mottas.  
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Videre er det grunn til kort å bemerke at av de som møtte opp på våre mottakssteder 
og som ble avkrysset i manntallet - valgte 52 velgere ikke å stemme ved 
kommunevalget (stemte bare ved fylkestingsvalget) - tilsvarende valgte 1 458 og ikke 
stemme ved fylkestingsvalget (stemte bare ved kommunestyrevalget).  
 
I forhold til mottak på institusjonene ble kjøreplanen tidlig fastsatt - og dato/tidspunkt 
for mottaket på de forskjellige institusjonene ble særskilt annonsert på valgsidene slik 
at både velgere og pårørende kunne gjøre seg kjent med tidspunktet på forhånd.  
 
Til sammen ble det tatt imot 345 stemmer i forbindelse med institusjonsbesøkene - ned 
fra 387 i 2019.  
 
Det ble tatt imot til sammen 49 stemmer hjemme hos velgere som var syke/uføre - ned 
fra 56 i 2021 og opp fra 28 i 2019.  
 
Valgdagen 11. september 
 
Forut for valgene i 2019, 2021 og ikke minst forut for årets valg - brukte 
valgsekretariatet mye tid på å vurdere og utrede alle forhold rundt kretsinndelingen - 
og hva som ville fremstå som et hensiktsmessig og fornuftig tilbud for velgerne.  
 
Som nevnt innledningsvis foreslo kommunedirektøren å redusere antall stemme-
kretser fra 17 til 14 - ved å slå sammen de 3 stemmekretsene 12 Frydenlund /                 
13 Sydskogen og 15 Holmsbu til de omkringliggende stemmekretsene.  
 
Det vises her til en grundig gjennomgang og endelig vedtak i sak 03/23 i 
kommunestyret den 31. januar 2023.  
 
I vurderingen av kretsinndelingen ble det gjort flere praktiske vurderinger;  
 

 elektronisk avkryssing i manntallet (XiM) - betydning for IKT/IKT-ressurser.  
 avstand mellom lokalene (dersom et lokale skulle gå ned) 
 samlede behovet for materiell og personell 
 kostander (en besparelse på ca. 500 000,-) 
 kjente rammer for velgerne 

 
Et samlet kommunestyre vedtok å opprettholde antall stemmekretser ved årets 
lokalvalg - men det ble også gitt uttrykk for å kunne se på en mulig endring dersom 
utviklingen fra 2021 gjorde seg gjeldende også i forbindelse med Valg2023 - det vil si 
fortsatt stor oppslutning rundt forhåndsstemmetilbudet og tilsvarende lav oppslutning 
på selve valgdagen. 
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Den eneste praktiske endringen som ble iverksatt i 2023 var flytte valglokalet tilbake til 
Leikvollhallen fra Bondi barneskole. Det knyttet seg etter hvert noe usikkerhet til denne 
flyttingen - dette fordi utbyggingsarbeidene i området ikke var ferdig som forutsatt - 
hvilket medførte at parkeringsanlegget i Varner Arena måtte brukes av velgerne.  
 
Det ble reservert egne p-plasser for velgerne - videre har p-anlegget ellers god 
kapasitet. Summen av dette - samt god merking - medførte at p-løsningen fungerte fint 
selv om det var noe gangavstand bort til selve valglokalet.  
 
Ved valget i 2025 vil det bli undersøkt om det eventuelt lar seg gjøre å benytte foaje-
området i Varner Arena som valglokale (god plass / rett opp fra parkering i kjeller).  
 
Mye av erfaringen fra både 2019 og ikke minst 2021 ble lagt til grunn i den øvrige 
planleggingen gjennom at det også i 2023 ble gjennomført elektronisk avkryssing i 
manntallet (XiM). Det ble imidlertid gjort noen små justeringer i forhold til antall XiM-
bord og avlukker sammenlignet med riggen i 2021.  
 
Antall valgfunksjonærer ble videre redusert med ca. 46 personer til omtrent det samme 
nivået som ble benyttet i 2019.  
 
Tilbakemeldingene fra lokasjonene var at det jevnt over var mer enn tilstrekkelig med 
personell - og at alle oppgaver ble ivaretatt på en betryggende måte.  
 
Tradisjonelt bruker en velger lenger tid i valglokalet ved lokalvalg enn ved stortingsvalg 
(2 valg + at det gjøres flere endringer på stemmeseddelen) - og dette ble blant annet 
lagt til grunn når den endelige bemanningskabalen ble lagt.  
 
Det ble også tatt hensyn til at etter valgtingets slutt - skulle det manuelt telles 2 valg - 
noe som erfaringsmessig er en nokså slitsom oppgave etter en lang dag i valglokalet. 
 
Som følge av at en så stor andel av velgerne hadde valgt å stemme på forhånd - ble 
erfaringen at det i enkelte lokaler til tider var nokså liten pågang av velgere - og antall 
som møtte på valgdagen har samlet aldri vært så lav i forbindelse med et lokalvalg. Se 
her Tab06 under. 
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Tab04 - velgere på valgdagen / 2023-2019 

 
 
 
Tab05 - velgere på valgdagen (Asker/Røyken/Hurum) / 2003-2023 
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Som følge av den store oppslutningen på forhånd - så kom det drøye 21 700 velgere 
og stemte på valgdagen - mot for eksempel 32 000 i 2019 - en nedgang på over 10 000 
velgere. Til sammenligning kom det ca. 19 300 velgere i 2021.  
 
I vedlegg 02 - så fremgår det en detaljert oversikt over hvor mange - og når på dagen 
velgerne møtte opp i de ulike valglokalene. I oversikten så kommer frem totalen på 
antall velgere målt pr time - samt antall nye velgere pr time.  
 
Det høyeste antall velgere som ble registrert var på Solvang - hvor det mellom klokken 
17- 18 var 333 velgere innom. Lavest aktivitet var det mellom klokken 09-10 på 
Holmsbu hvor 6 velgere var innom. Flest velgere totalt gjennom hele valgdagen hadde 
Borgen med 2 201 (snitt pr time på 183) Færrest velgere totalt hadde Holmsbu med 
223 (snitt pr time på 19).  
 
Det fremgår også at over 16 000 av de som møtte opp kom og stemte etter klokken 
14.00 - med høyest oppmøte mellom klokken 18-19 med 3 320 velgere. Lavest 
oppmøte var det mellom klokken 09-10 med 939 velgere.  
 
I Tab06 under så kommer frem andel + antall velgere som stemte på valgdagen - 
fordelt på den enkelte stemmekrets 
 
Tab06 - andel som stemte på valgdagen - i prosent + antall stemmer - 2019-2023: 

01 Nesøya 02 Nesbru 03 Hofstad 04 Risenga 
2019 / 2023 

54,19 / 39,04 
1 850 / 1 408 

2019 / 2023 
46,95 / 26,13 
2 879 / 1 889 

2019 / 2023 
47,38 / 30,65 
2 735 / 1 824 

2019 / 2023 
42,17 / 28,39 
2 874 / 1 948 

05 Borgen 06 Hovedgården 07 Vollen 08 Solvang 
2019 / 2023 

41,97 / 29,95 
3 045 / 2 202 

2019 / 2023 
45,88 / 26,62 
2 777 / 1 717 

2019 / 2023 
48,87 / 34,57 
2 480 / 1 775 

2019 / 2023 
40,83 / 29,56 
2 595 / 2 024 

09 Spikkestad 10 Midtbygda 11 Slemmestad 12 Frydenlund 
2019 / 2023 

47,36 / 31,30 
2 107 / 1 381 

2019 / 2023 
39,19 / 22,25 
1 419 / 849 

2019 / 2023 
39,02 / 23,66 
1 580 / 998 

2019 / 2023 
47,39 / 29,52 
1 044 / 715 

13 Sydskogen 14 Klokkarstua 15 Holmsbu 16 Tofte 
2019 / 2023 

45,28 / 27,86 
1 335 / 830 

2019 / 2023 
47,93 / 39,75 

498 / 415 

2019 / 2023 
48,61 / 37,72 

314 / 232 

2019 / 2023 
39,50 / 23,27 
1 072 / 620 

17 Sætre 
2019 / 2023      

41,83 / 26,13 
1 385 / 904 

Som det fremkommer av Tab06 - så er andelen som valgte å stemme på 
valgdagen (i antall og prosent) betydelig lavere enn i 2019 - noe som må 
sees i sammenheng med at betydelig flere valgte å stemme på forhånd (se 
Tab01) + noe nedgang i den totale valgdeltagelsen. 
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Størst prosentvis nedgang opplevde man i på Nesbru - hvor mer enn 20 prosent færre 
velgere møtte opp på valgdagen (ca. 1 000 velgere). På Holmsbu var nedgangen på 
nesten 11 prosent - ned fra 314 til 232 velgere.   
 
Det ble ikke rapportert om noe ventetid/kø i lokalene. Både valgstyrets leder (samtlige 
17 lokaler) og valgsekretariatet (4 lokaler) var ute på en befaringstur i løpet av 
valgdagen - og det ble observert en valgdag i svært rolige og kontrollerte former. Dette 
hadde naturlig nok sammenheng med den markante økte oppslutningen under 
forhåndsstemmeperioden samt noe lavere valgdeltagelse. 
 
I forhold til de trafikale utfordringene som tradisjonelt oppstår på valgdagen - er det 
også her stort sett bare gitt meldinger om veldig god flyt og få problemer. 
Stemmestyrene var instruert til å vurdere den trafikale situasjonen utenfor valglokalene 
- og sette inn ressurser til dirigering ved behov. 
 
Det ble også i tilknytning til Valg2023 lagt ned arbeid ift et eget skiltprogram til bruk 
utenfor valglokalene - noe som trolig (sammen med færre velgere) også bidro til en 
god flyt i forhold til parkeringen ved valglokalet. Det ble imidlertid meldt inn ytterligere 
behov for skilting i tilknytning til Slemmestadhallen fra en velger. Her ble det kjørt ut og 
etablert ekstra skilting.  
 
Materiell / utstyr  
 
Til en valgdag i til sammen 17 valglokaler - så er det mye utstyr og materiell som må 
være på plass til rett tid. Materiell- og utstyrsdelen av valgprosjektet var større en noen 
gang - blant annet fordi det skulle håndteres stemmesedler til 2 valg. Til sammen ble 
bestilt og utplassert over 1 million stemmesedler til bruk under valgdagen. Det totale 
forbruket på valgdagen var på ca. 43 000 stemmesedler - hvilket medførte at ca 
955 000 stemmesedler (begge valg) - ble kastet i papiravfallet (kostand på ca 470 000 
kroner) 
 
Med kommunens valglager i Heggedal som base - ble det fra Eiendom sin side lagt 
ned et betydelig arbeide både i forkant i perioden februar og frem til sommeren - og 
ikke minst i de siste 4-5 ukene før valgdagene.  
 
Alt skulle klargjøres, fordeles, pakkes og kjøres ut til de respektive valglokalene. All 
utkjøring og fordeling skjedde i samsvar oppsatt plan - og alt materiell og utstyr ble 
videre hentet tirsdag/onsdag etter valgdagen og fraktet tilbake til valglageret i 
Heggedal. 
 
I 2021 ble pakking og kjøring av alle stemmesedler til valglageret ivaretatt av trykkeriet. 
I år utvidet vi leveringen fra trykkeriet til også å omfatte direkte utkjøring av 
stemmesedlene til lokasjonen hvor sedlene skulle brukes. Dette gjorde arbeidet på 
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valglageret enda enklere og sparte Eiendom for mye håndtering og frakt av 
stemmesedler.  
 
Videre fikk vi en lokal leverandør til å pakke og transportere ut til lokasjon (på 
valgdagen) alt av mineralvann/frukt/kjeks og annet. 
 
All rigging og endelig klargjøring i forhold til valgdagen fant sted torsdag og fredag før 
valgdagen - og alle lokaler ble testet og var godkjent fredag ettermiddag. Alt rigging i 
forhold til mottak av forhåndsstemmer skjedde i uke 32 (9. august). Alle lokaler ble 
videre forsøkt rigget etter samme mal - og det ble brukt likt merke- og profileringsutstyr 
i alle lokaler.  
 
Samlet ble selve valgdagen i 2023 gjennomført på en effektiv og korrekt måte - og i 
samsvar med vedtatte rammer/rutiner og gjeldende regelverk.  
 
IKT 
Alle forhold knyttet til det IKT-messige fungerte i tråd med fastlagte kjøreplaner. Alt det 
tekniske, maskiner, håndskannere, systemer og rutiner i regi av Asker kommune 
fungerte som det skulle - og man opplevende ingen opphold/brudd i valggjennom-
føringen (XiM) under forhåndsstemmemottaket - på valgdagen eller i forbindelse med 
opptellingen av egne stemmesedler i skannersentralen i Asker rådhus.  
 
Personell 
Når det gjelder prosessen knyttet til å rekruttere nok personell til å ivareta alle 
valgoppgavene (ca. 470 roller/funksjoner skulle bemannes opp totalt i hele prosjektet) 
- så gikk det aller meste veldig greit. Det er imidlertid en omfattende jobb som krever 
nøye oppfølgning for at «kabalene» skal gå opp.  
 
Bemanningen av alle valglokalene var i utgangspunktet på plass medio mai 2023. 
Erfaringsmessig er det alltid noe frafall - særlig i siste perioden inn mot selve 
valgdagen. I år var det definert inn et lavere behov enn i 2021 - slik at det ble benyttet 
285 funksjonærer på valgdagen (en reduksjon med 46 i forhold til 2021 / omtrent det 
samme som i 2019 (289). 
 
Gitt et markant lavere oppmøte på valgdagen sammenlignet med 2019 (omtrent det 
samme som i 2021) - vil det være grunn til å se nærmere på det totale antall 
valgfunksjonærer ved valget i 2025 - dette også som en del av en totalvurdering knyttet 
til stemmekretsinndelingen og antall valglokaler.  
 
I forhold til mottak av stemmer i forbindelse med forhåndsstemmemottaket - ble det 
brukt til sammen nesten 75 personer - med ulikt antall vakter.  
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Totalt for hele valgprosjektet - ble det definert et omfattende vaktbehov som samlet 
resulterte i at det gikk med litt over 9 700 timer i forbindelse med mottaket av stemmer 
på forhånd (ca. 5 300) og på selve valgdagen (ca. 4 400). 
 
Også i år ble det noe frafall på personell de siste ukene (valgting) - men grunnet god 
tilgang til ressurser fra reservelister - så gikk det greit å dekke opp bortfallet. Bruk av 
noen færre valgfunksjonærer på valgdagen ville trolig gått fint - uten av dette hadde 
godt ut over velgerhåndteringen. Vi brukte i enda større grad enn i 2021 egne ansatte 
- og det er nå en stor «base» med valgkompetanse blant de ansatte.  
 
Alle valgfunksjonærene deltok på en obligatorisk opplæring/oppfriskning i regi av 
valgsekretariatet (bortsett fra noen av de sist rekrutterte). Det ble også i den siste uken 
før valget gjennomført en egen opplæringssekvens for stemmestyrets medlemmer.  
 
Antall valgdager 
Forut for hvert valg skal det tas stilling til hvorvidt valgtinget skal avholdes over 1 eller 
2 dager. Både i gamle Asker og Hurum ble det tilrettelagt for valg over 1 dag - mens 
Røyken hadde tradisjon med valg over 2 dager. I 2019 ble det tilrettelagt for 1 valgdag 
- noe som fungerte meget bra. Spørsmålet knyttet til 1 eller 2 dagers valg i forhold til 
Valg2023 ble det tatt stilling til gjennom behandling i kommunestyret 15. november 
2022 - sak 0100/22 - hvor det mot 4 stemmer (FrP) ble besluttet valgting over 1 dag.  
 
Kirkevalget 
Samarbeidet med kirken om avviklingen av kirkevalget i nærheten av våre valglokaler 
gikk fint - tilsvarende for gjennomføring av selve valgdagen. 
 
Valgdeltagelsen i 2023 
Sammenlignet med 2019 sank den totale valgdeltagelsen i Asker med 2,71 prosent - 
fra 68,21 til 65,50. Oppslutningen er imidlertid fortsatt 3,1 prosent høyere enn den 
samlede valgdeltagelsen i 2015 for gamle Asker, Røyken og Hurum. 
 
Den eneste kretsen med økning i valgdeltagelsen var Nesøya - som økte fra 
72,88 til 73,30 %. Størst nedgang i prosent fant sted på Borgen med en nedgang 
på 4,97 % - fulgt av Sydskogen med 4,21 % og Frydenlund med 4,07 %.  
 
De 2 sistnevnte er blant de 3 stemmekretsene som kommunedirektøren 
anbefalte at ble slått sammen med andre kretser forut for årets valg. 
 
Tab07 - samlet oppmøteprosent i gamle Asker, Røyken og Hurum - 2023: 

ASKER RØYKEN HURUM 
67,93                          

(70,13 i 2019) 
 61,34                          

(64,70 i 2019) 
63,85                            

(65,90 i 2019) 
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Tab08 - samlet oppmøteprosent i Asker fordelt på krets (forhånd+valgting): 

01 Nesøya 02 Nesbru 03 Hofstad 04 Risenga 
2019 / 2023           

72,88 / 73,30 
2019 / 2023           

68,85 / 66,43 
2019 / 2023          

72,89 / 71,82 
2019 / 2023          

72,58 / 70,42 

05 Borgen 06 Hovedgården 07 Vollen 08 Solvang 
2019 / 2023         

65,94 / 60,97 
2019 / 2023         

67,42 / 63,35 
2019 / 2023         

69,99 / 68,63 
2019 / 2023         

72,21 / 70,71 
09 Spikkestad 10 Midtbygda 11 Slemmestad 12 Frydenlund 

2019 / 2023         
65,99 / 62,22 

2019 / 2023         
66,00 / 62,60 

2019 / 2023         
63,30 / 61,28 

2019 / 2023         
61,37 / 57,93 

13 Sydskogen 14 Klokkarstua 15 Holmsbu 16 Tofte 
2019 / 2023         

65,54 / 61,33 
2019 / 2023         

64,39 / 61,40 
2019 / 2023         

68,42 / 66,99 
2019 / 2023         

60,98 / 60,59 

17 Sætre  
2019 / 2023                 

69,92 / 66,55 
 
 
Tab09 - samlet oppmøteprosent i Asker, Røyken og Hurum / 2011-2023: 
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I tabellen over Tab09 - så fremgår det at årets tall samlet er noe lavere enn i 2019 og 
2011 - men høyere enn i 2015.  Asker ligger høyere enn i 2015 - men noe lavere enn 
i 2011 i 2019. Røyken ligger litt under i både 2019 og 2011 - men høyere enn i 2015. 
Hurum ligger også litt under i 2011 og 2019 - men markert over i 2015 (3,8 %).  
 
Valgdeltagelsen i Asker lå 3,3 % høyere enn landssnittet som var på 62,4 %. I 
2019 lå Asker samlet 3,5 % høyere enn landssnittet. 
 
Ulike velgergrupper 
 
I Tab10 så har vi denne gang klart å få ut en oversikt fra Valgdirektoratet over hvem 
som stemte//ikke stemte og analysert dette mot de som hadde stemmerett. Kun en 
mindre oversiktstabell settes inn her - men i vedlegg 3 vil oppmøteprosent for samtlige 
års trinn komme frem. Vi har dessverre ikke kunne splitte på kjønn – men 
erfaringsmessig er det i større grad yngre menn som i mindre grad benytter seg av 
stemmeretten sin.  
 
Tab10 - valgdeltagelse etter alder  

Aldersgruppe Forhånd Valgdag Total 
stemt Manntall Andel 

stemt 
Andel 
f.hånd 

Andel 
valgdag 

18-25 år 2 716 1 849 4 565 8 657 53 % 31 % 21 % 

26-35 år 2 275 2 166 4 441 9 583 46 % 24 % 23 % 

36-45 år 3 210 4 309 7 519 13 273 57 % 24 % 32 % 

46-55 år 4 432 5 476 9 908 14 284 69 % 31 % 38 % 

56-65 år 5 380 4 382 9 762 12 810 76 % 42 % 34 % 

66-75 år 5 201 2 100 7 301 9 044 81 % 58 % 23 % 

76-85 år 3 604 1 226 4 830 6 023 80 % 60 % 20 % 

86 år / eldre 896 229 1 125 1 836 61 % 49 % 12 % 

Totalsum 27 714 21 737 49 451 75 510 65 % 37 % 29 % 

 
Det er grunn til å merke seg at kun 46 % av de i gruppen 26-35 som benytter seg av 
stemmeretten. Videre er det som vanlig en høy deltagelse blant de eldre. Det er videre 
interessant å merke seg at de eldre er flinke til å benytte seg av 
forhåndsstemmetilbudet 
 
Opptelling/oppgjør 
 
Alt knyttet til opptelling/oppgjør i skannersentralen fungerte som planlagt og forutsatt. 
De fleste av ressursene som var med i 2019 og 2021 var også med denne gangen. 
Endelig opptelling ble ferdigstilt tirsdag 12. september etter kl. 17.30. Kommunalt 
valgoppgjør ble kjørt samme kveld.  
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Videre kunne Asker levere sitt materiell knyttet til fylkestingsvalget til kontrolltelling hos 
fylkeskommunen (som første kommune) allerede kl. 19.00 samme kveld.  
 
Etter kjørt kommunalt valgoppgjør - men før valgstyrets godkjennende møte - ble 
samtlige kandidater sjekket mot folkeregisteret med hensyn til valgbarhet. Kontrollen 
avdekket at 4 kandidater ikke lenger oppfylte kravet til valgbarhet - og avganger og 
tilganger («slengeroppgjøret») ble korrigert uten at dette påvirket valgoppgjøret.  
 
Valgstyret godkjente protokollene i møte onsdag 13. september kl. 11.00. Asker 
kommune mottok ingen merknader fra fylkeskommunen ifm. deres kontrolltelling av 
stortingsvalget.  
 
Under valgstyrets behandling/godkjenning av valget den 13. september - ble det 
etterspurt en oversikt over partifordelingen blant forhåndsstemmene. Valgsystemet 
oppsummerer alle forhåndsstemmene samlet - men mottaket og selve tellingen ble 
delt opp og knyttet til de det stedet hvor stemmen ble tatt imot. Oversikt over denne 
fordelingen kommer frem i vedlegg 04 - partifordeling av forhåndsstemmer på 
mottakslokasjon. 
 
Kostander 
Samlet er det registrert et overforbruk på valggjennomføringen på litt over 0,5 mill. i 
forhold til de 4,2 mill. som lagt inn. Totalt ble det brukt ca. 3,65 mill. på lønn/sosiale 
utgifter og ca. 1,1 mill. på kjøp av varer og tjenester. Posten knyttet til stemmesedler 
og stemmeseddelkassetter trakk mer opp enn beregnet - det ble brukt ca. kr 570 000,- 
på dette ved årets valg. Et omfattende valgtilbud utløser et stort behov for personell 
og materiell - og dimensjoneringen vil få stor betydning for kostnadsnivået - både hva 
gjelder lønnskostnader og utstyr/materiell.  
 
 
 
3. Tidligere behandling 
Etter behandling i formannskapet - legges saken frem for kommunestyret for endelig 
avgjørelse. 
 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren er av den oppfatning av det første kommune- og fylkestingsvalget 
i Asker ble gjennomført på en betryggende og god måte. Tilbudet til velgerne fremsto 
samlet som er godt tilpasset tilbud. God forankring i vedtatt kommunikasjonsplan bidro 
slik kommunedirektøren vurderer det til at alle velgerne på en god måte var gjort kjent 
mulighetene for å delta i valget.  
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Dessverre valgte noen flere enn i 2019 å ikke benytte seg av stemmeretten sin. Totalt 
manglet stemmen fra 2 050 velgere dersom målsettingen om en høyere 
valgdeltagelse enn i 2019 skulle vært nådd.  En samlet oppslutning på 65,5 prosent er 
allikevel akseptabelt - dette er en fremmøteprosent som er tilsvarende 3,5 % høyere 
enn for Akershus (høyest fremmøteprosent var det på Nesodden med 71,3 - mens i 
Bærum var fremmøteprosenten på 68,6).  
 
Det er nå ved de to siste valgene registrert stor oppslutning om forhåndsstemmevalget 
- og en tilsvarende lavere oppslutning på selve valgdagen. Slik kommunedirektøren 
vurderer det er det all grunn til å regne med at oppslutningen om forhåndsstemme-
tilbudet også vil være stor i 2025. Det stemmemønsteret som nå må sies å være 
etablert hos oss (og landet ellers) - vil mest sannsynlig fortsette dersom det 
tilrettelegges for dette (antall lokasjoner/åpningstid).  
 
Stemmemønsteret er trolig kommet for å bli - og det blir derfor viktig å ta dette med 
vurderingen når rammen for stortingsvalget i 2025 skal planlegges videre. Det er en 
kjensgjerning at en valggjennomføring krever store ressurser - og at denne 
dimisjoneringen har betydning for ressursbruken. Sammen med stemmetrenden - er 
dette forhold som bør stå sentralt i vurderingen når Valg2025 skal planlegges. 
 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent. 
 

Vedlegg:  

Vedlegg 01 - gjennomgang kommunikasjonsplan 
Vedlegg 02 - oversikt over oppmøte på valgdagen 
Vedlegg 03 - valgdeltagelse - alle årstrinn. 
Vedlegg 04 - partifordeling av forhåndsstemmer på mottakslokasjon 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/13346 Rolf Inge Brakstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 167/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 64/23 
  

Valg2023 - oppsummering og evaluering 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 167/23 

Behandling 

Rådgiver Rolf Brakstad redegjorde for saken og svarte på spørsmål 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Redegjørelse knyttet til oppsummering/evaluering av kommunestyre- og 
fylkestingsvalget 2023 tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren bes om å utrede en mulig endring av antall stemme-
kretser/valglokaler forut for stortingsvalget i 2025.  
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Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 64/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Redegjørelse knyttet til oppsummering/evaluering av kommunestyre- og 
fylkestingsvalget 2023 tas til orientering. 

2. Kommunedirektøren bes om å utrede en mulig endring av antall stemme-
kretser/valglokaler forut for stortingsvalget i 2025.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/17920-1 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 31.10.2023 
Utvalg for velferd 31.10.2023 
Utvalg for medborgerskap 02.11.2023 
Utvalg for samfunnstjenester 02.11.2023 
Formannskapet 07.11.2023 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

2. tertial rapport 2023 - økonomi 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet:  

Beløp i 1000 
Budsjettendring 2023 
  
2-Oppvekst  
Midlertidige lokaler Hvalstad skole -1 400 
Sum 2-Oppvekst -1 400 
  
3-Velferd  
Elveplassen hospits - økt pris og antall plasser i ny avtale mellom NAV 
og Asker Kirkelige Fellesråd  

635 

Kjøp av fastlegehjemmel Slemmestad legesenter 475 
Sum 3-Velferd 1 110 
  
4-Samfunnstjenester  
Asker og Bærum brann og redning IKS F-sak 113/23 1 495 
Asker rådhus - mulighetsstudie for rehabilitering 2 500 
Husleie inkl. felleskostnader for Ustadhagan på Klokkarstua 1 000 
Drift kulturhuset Hovtun 4. kvartal 2023 250 
Midlertidige lokaler Hvalstad skole  -600 
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Sum 4-Samfunnstjenester 4 645 
  
6-Medborgerskap  
Asker kirkelig fellesråd - deflatorjustering RNB 790 
Diakonstilling i Søndre Hurum menighet - samfinansiering av stilling 250 
Kompensasjon for prisjustering i gjeldende avtale med NaKuHel F-sak 
140/23 

600 

Nødovernatting kirkens feltarbeid - økt stilling 300 
Overtakelse av Holmsbu kunstmuseum F-sak 42/23 500 
Gebyr detaljregulering IL ROS/ IL ROS Arena AS 535 
Sum 6-Medborgerskap 2 975 
  
9-Tjenesteovergripende  
Bruk av disposisjonsfond -7 330 
Integreringstilskudd til disposisjonssfond 25 000 
Økt integreringstilskudd fra staten -25 000 
Sum 9-Tjenesteovergripende -7 330 
  
Sum Budsjettendring 0 
  
Sum totale budsjettendringer 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Kjøp av kulturhuset Hovtun - F-sak 130/23 12 000 

 

Tofte brannstasjon 2 500 
 

Gamle Borgensvei 4-6 - bruksendring 
trossamfunnet 

2 700 
 

Mellom tjenesteområder - kunstordningen for 
investeringsprosjekter 

0 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-1 840 
Økt bruk av lån 

 
-15 360 

Sum 17 200 -17 200    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon 

-15 000 
 

Koordineringspott - flomtiltak/klimatilpasning -15 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

3 000 
Redusert bruk av lån 

 
77 000 

Sum -80 000 80 000  
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2. For øvrig tas 2.tertialrapport til orientering 

3.   Bosetting av flyktninger i slutten av året utløser integreringstilskudd i 2023, mens 
utgifter hovedsakelig vil oppstå i 2024. Det foreslås derfor å avsette 25 mill. 
kroner til disposisjonsfond og kommunedirektøren gis fullmakt til å benytte midler 
på fond når utgiftene oppstår.  

4.   I F-sak 36/23 og videre i 1.tertialrapport ble det tilført 3,5 mill. kroner til å etablere 
et næringsutviklingsfond. Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne avsette til 
og tilføre midler fra dette fondet for å finansiere støtte i henhold til vilkårene i 
saken.  

 

1. Sammendrag og konklusjon 
2. tertialrapport 2023 viser årsprognose på 87 mill. kroner i merforbruk for 
tjenesteområdene. Kraftig prisvekst, økte utgifter innenfor velferdsområdet og lavere 
inntekter innenfor selvkostområdene er hovedårsakene til den negative prognosen. 
Høyere utbytte og høyere renteinntekter bedrer årsprognosen med 30,3 mill. kroner. 
Samlet sett rapporteres det om et merforbruk på 56,7 mill. kroner fra revidert budsjett 
for 2023.  

Skatteinntektene hittil i år viser en vekst på 2,2 prosent sammenlignet med i fjor. 
Kommunene samlet har en vekst på 1,0 prosent. Skatteinngangen i 2. halvår er 
budsjettert lavere enn fjoråret med ekstraordinær høy skatteinngang og endring i 
utbyttebeskatningen. 

Energifondets verdi har ved utgangen av august økt med 115 mill. kroner siden 
starten av året. Dette tilsvarer 7,7 prosent økning. Årsbudsjettet er 72,5 mill. kroner. 
Kommunedirektøren viser til 2. tertial 2023 Finans- og gjeldsforvaltning rapporten. 

Den høye prisveksten utover deflator i 2022 ble ikke kompensert, noe som får effekt i 
2023 og videre fremover. I forbindelse med revidert nasjonalbudsjett ble kommunene 
kompensert for økt pris og lønnsvekst i 2023, hvor kun 1/3 av utgiftsveksten ble 
kompensert via økte bevilgninger til kommunesektoren. De resterende økte utgiftene 
på 75 mill. kroner må kommunen dekke via økt skatteanslag som skyldes høyere 
lønns- og sysselsettingsvekst enn ventet. 

Høsten er imidlertid usikker for både skatteinntekter og finansavkastning og 
kommunedirektøren har i månedsrapporten for august anslått budsjettbalanse på 
disse områdene. 

Kommunen har startet et omstillingsprogram for å kunne møte en forventet 
strammere kommuneøkonomi fremover. Tjenesteområdene rapporterer på status for 
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omstillings- og effektiviseringstiltak på 30 mill. kroner i 2023. I tillegg er det iverksatt 
tiltak for å redusere den økte styringsfarten fra 2022 og inn i 2023.  Endringer og 
omprioriteringer er nødvendig for at Asker kommune skal kunne møte utfordringene 
og ha økonomisk bærekraft i årene fremover. 

Kommunen skal forvalte økonomien slik at den økonomiske handleevnen blir 
ivaretatt over tid (Kommuneloven §14-1). Handlingsreglene viser hvorvidt 
kommunens samlede økonomi utvikler seg i ønsket retning og sier noe om 
kommunens handlingsrom. Budsjettert netto driftsresultat ligger lavere enn 
målsetningen. De foreslåtte budsjettjusteringene i 2. tertial rapport finansieres ved 
bruk av disposisjonsfond og økt integreringstilskudd. Prognosen for netto 
driftsresultat per 2. tertial anslås til å bli mellom 0,0 og 0,5 prosent for året.  

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Det er i 2023 lagt opp til en rekke aktiviteter for å styrke dialog og samhandling 
mellom politisk og administrativt nivå. Gjennom månedsrapport og tertialrapporter 
følges den økonomiske utviklingen på tjenesteområdene tett opp.  
 
Det legges frem totalt 5 månedsrapporter for formannskapet hvor det i 
tertialrapportene rapporteres på økonomi, omstillingstiltak og investeringer. I 
forbindelse med behandling av rapportene vil det bli lagt opp til en presentasjon og 
dialog om økonomisk status med formannskapet. Det vil blant annet gis en 
presentasjon av utvalgte investeringsprosjekter i formannskapets møte.  
 
Kommunestyret har gjennom økonomireglementet vedtatt at økonomirapporteringen 
skal skje tertialvis. For å sikre en god oppfølging av kommunens økonomi ble det i K-
sak 109/22, Politisk årshjul for 2023, vedtatt å rapportere for februar, juli og oktober i 
tillegg til tertialrapportering. 
  
2. Tertialrapporten dekker følgende tema:   
• Status drift for tjenesteområdene med kommentarer til prognose for året  
• Status for gjennomføring av omstillings- og effektiviseringstiltak  
• Skatt og rammetilskudd  
• Finans- og gjeldsforvaltning 
• Forslag til budsjettendringer innenfor drifts- og investeringsbudsjettet 
• Status verbalvedtak 
• Sykefravær og årsverksutvikling 
Forslag til budsjettendringer er innarbeidet i 2. tertialrapport. 

I tillegg viser Kommunedirektøren til vedtaksrapportering som viser denne periodens 
politiske vedtak og rapport på effektuering av disse, med status og eventuelle 
kommentarer. Se vedlegg. 



 

  5/6 

Særskilt punkt som ikke omtales i selve rapporten: Torstad ungdomsskole – 
«Prosjekt kunstgress oppgradering».  

I forbindelse med 1. tertialrapport ble det vedtatt å videreføre dialogen med Hvalstad 
IL og Asker idrettsråd (AIR) om mulighetene for oppgradering av Torstad grusbane til 
kunstgressbane.  Det er gjennomført grunnundersøkelser av ekstern aktør hvor det 
er anbefalt masseutskifting og etablering av dreneringsløsning. Dette medfører en 
høyere prosjektkostnad, men AIR ser at det er mulighet til å dekke dette innenfor 
«fotballpotten» som de er med å forvalte sammen med kommunen som vil bli Asker 
kommunes bidrag. Idrettslaget må tilleggsfinansiere ved låneopptak, og det skal 
søkes om spillemidler. Hvalstad IL ivaretar byggherre ansvar, nødvendige avtaler 
med idrettslaget om disponering av grunn og driftsavtaler i tråd med øvrige avtaler av 
samme art inngås med Asker kommune. Miljøvennlig valg av fyll er et kriterium for å 
anlegge kunstgress i henhold til EU-regelverk og det forutsettes at banen vil være 
tilgjengelig for skole på dagtid og andre brukere når den ikke er belagt av organisert 
aktivitet. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Saken har relevans for alle tre bærekraftsdimensjonene i FNs bærekraftsmål – miljø, 
økonomi og sosiale formål. 

 

4. Tidligere behandling 
Saken har ikke tidligere vært behandlet.  
 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Vi står i en krevende økonomisk situasjon med merforbruk i tjenesteområdene. 
Status per august viser vekst i skatteinntekter og en god avkastning på 
Energifondet. Høsten er imidlertid usikker både i forhold til skatt og 
finansavkastning.  

Igangsatt omstillingsprogram skal sikre en fremtidig økonomisk bærekraftig 
tjenesteproduksjon, og tjenesteområdene må, i tillegg til vedtatte omstillinger, 
iverksette tiltak for å sikre riktig styringsfart frem mot 2024.  

Som en del av omstillingsprogrammet og for å sikre at årets merforbruk reduseres 
har kommunedirektøren innført ansettelsesstopp gjeldende fra 21.august. Dette 
innebærer at ansettelsesmyndigheten som er delegert gjennom kommunens 
delegeringsreglement til virksomhetsledere, midlertidig er trukket tilbake. Alle 
stillinger skal vurderes og godkjennes av den enkelte tjenestedirektør etter en 
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helhetlig vurdering, blant annet om det er budsjettmessig dekning for stillingen før 
den utlyses. 

Omstillingen handler om å tilpasse kommunens drift til gjeldende rammer og 
tilgjengelige ressurser. Dette vil i stor grad gjennomføres igjennom en 
bemanningstilpasning, reduksjon av overtid, merarbeid og innleie fra private 
vikarbyråer.   

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

2. tertial rapport 2023 - Økonomi 
Vedtaksrapportering 2.tertial 2023 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17920 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 25/23 
2 Utvalg for velferd 31.10.2023 22/23 
3 Utvalg for medborgerskap 02.11.2023 38/23 
4 Utvalg for samfunnstjenester 02.11.2023 34/23 
5 Formannskapet 07.11.2023 168/23 
6 Kommunestyret 14.11.2023  
  

2. tertial rapport 2023 - økonomi 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 31.10.2023 sak 25/23 

Behandling 

Leder Elisabeth Holter-Schøyen (V) innledet til saken. Rådgiver Christine Engh 
Gunnerud presenterte og svarte på spørsmål med direktør Lund.  

Leder Holter-Schøyen (V) foreslo at utvalget tar 2. tertialrapport til orientering.  

Innstillingen i 4 punkter ble enstemmig tatt til orientering. 

Innstilling 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet:  

Beløp i 1000 
Budsjettendring 2023 
  
2-Oppvekst  
Midlertidige lokaler Hvalstad skole -1 400 
Sum 2-Oppvekst -1 400 
  
3-Velferd  
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Elveplassen hospits - økt pris og antall plasser i ny avtale mellom NAV 
og Asker Kirkelige Fellesråd  

635 

Kjøp av fastlegehjemmel Slemmestad legesenter 475 
Sum 3-Velferd 1 110 
  
4-Samfunnstjenester  
Asker og Bærum brann og redning IKS F-sak 113/23 1 495 
Asker rådhus - mulighetsstudie for rehabilitering 2 500 
Husleie inkl. felleskostnader for Ustadhagan på Klokkarstua 1 000 
Drift kulturhuset Hovtun 4. kvartal 2023 250 
Midlertidige lokaler Hvalstad skole  -600 
Sum 4-Samfunnstjenester 4 645 
  
6-Medborgerskap  
Asker kirkelig fellesråd - deflatorjustering RNB 790 
Diakonstilling i Søndre Hurum menighet - samfinansiering av stilling 250 
Kompensasjon for prisjustering i gjeldende avtale med NaKuHel F-sak 
140/23 

600 

Nødovernatting kirkens feltarbeid - økt stilling 300 
Overtakelse av Holmsbu kunstmuseum F-sak 42/23 500 
Gebyr detaljregulering IL ROS/ IL ROS Arena AS 535 
Sum 6-Medborgerskap 2 975 
  
9-Tjenesteovergripende  
Bruk av disposisjonsfond -7 330 
Integreringstilskudd til disposisjonssfond 25 000 
Økt integreringstilskudd fra staten -25 000 
Sum 9-Tjenesteovergripende -7 330 
  
Sum Budsjettendring 0 
  
Sum totale budsjettendringer 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Kjøp av kulturhuset Hovtun - F-sak 130/23 12 000 

 

Tofte brannstasjon 2 500 
 

Gamle Borgensvei 4-6 - bruksendring 
trossamfunnet 

2 700 
 

Mellom tjenesteområder - kunstordningen for 
investeringsprosjekter 

0 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-1 840 
Økt bruk av lån 

 
-15 360 

Sum 17 200 -17 200    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
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VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon 

-15 000 
 

Koordineringspott - flomtiltak/klimatilpasning -15 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

3 000 
Redusert bruk av lån 

 
77 000 

Sum -80 000 80 000  
   

2. For øvrig tas 2.tertialrapport til orientering 

3.   Bosetting av flyktninger i slutten av året utløser integreringstilskudd i 2023, mens 
utgifter hovedsakelig vil oppstå i 2024. Det foreslås derfor å avsette 25 mill. 
kroner til disposisjonsfond og kommunedirektøren gis fullmakt til å benytte midler 
på fond når utgiftene oppstår.  

4.   I F-sak 36/23 og videre i 1.tertialrapport ble det tilført 3,5 mill. kroner til å etablere 
et næringsutviklingsfond. Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne avsette til 
og tilføre midler fra dette fondet for å finansiere støtte i henhold til vilkårene i 
saken.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17920 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 25/23 
2 Utvalg for velferd 31.10.2023 22/23 
3 Utvalg for medborgerskap 02.11.2023 38/23 
4 Utvalg for samfunnstjenester 02.11.2023 34/23 
5 Formannskapet 07.11.2023 168/23 
6 Kommunestyret 14.11.2023  
  

2. tertial rapport 2023 - økonomi 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 31.10.2023 sak 22/23 

Behandling 

Presentasjon ved Anne Lise Wibstad. 

Spørsmål til saken stilt i møte ble besvart av Anne Lise Wibstad, Aud Hansen, Ingrid 
Blichfeldt og Kristin Opsahl. 

Forslag fremmet av Bård-Kjetil Dahl (R) til nytt vedtakspunkt 5: 

For å styrke bemanningen innenfor Hjemmetjenester og institusjon og redusere 
konsekvensene for Psykisk helse og Rus foreslår Hovedutvalget for Velferd at det 
tas 25 millioner fra disposisjonsfondet og fordeles disse to programområdene. 20 
mill. til Hjemmebaserte tjenester og 5 mill. til psykisk helse og Rus.  

Forslaget fremmet av Bård-Kjetil Dahl (R) til nytt vedtakspunkt 5 falt mot 2 stemmer, 
Bård Kjetil Dahl (R) og Une Borg Kjølseth (SV). 

Innstillingen i 4 punkter ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet:  

Beløp i 1000 
Budsjettendring 2023 
  
2-Oppvekst  
Midlertidige lokaler Hvalstad skole -1 400 
Sum 2-Oppvekst -1 400 
  
3-Velferd  
Elveplassen hospits - økt pris og antall plasser i ny avtale mellom NAV 
og Asker Kirkelige Fellesråd  

635 

Kjøp av fastlegehjemmel Slemmestad legesenter 475 
Sum 3-Velferd 1 110 
  
4-Samfunnstjenester  
Asker og Bærum brann og redning IKS F-sak 113/23 1 495 
Asker rådhus - mulighetsstudie for rehabilitering 2 500 
Husleie inkl. felleskostnader for Ustadhagan på Klokkarstua 1 000 
Drift kulturhuset Hovtun 4. kvartal 2023 250 
Midlertidige lokaler Hvalstad skole  -600 
Sum 4-Samfunnstjenester 4 645 
  
6-Medborgerskap  
Asker kirkelig fellesråd - deflatorjustering RNB 790 
Diakonstilling i Søndre Hurum menighet - samfinansiering av stilling 250 
Kompensasjon for prisjustering i gjeldende avtale med NaKuHel F-sak 
140/23 

600 

Nødovernatting kirkens feltarbeid - økt stilling 300 
Overtakelse av Holmsbu kunstmuseum F-sak 42/23 500 
Gebyr detaljregulering IL ROS/ IL ROS Arena AS 535 
Sum 6-Medborgerskap 2 975 
  
9-Tjenesteovergripende  
Bruk av disposisjonsfond -7 330 
Integreringstilskudd til disposisjonssfond 25 000 
Økt integreringstilskudd fra staten -25 000 
Sum 9-Tjenesteovergripende -7 330 
  
Sum Budsjettendring 0 
  
Sum totale budsjettendringer 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Kjøp av kulturhuset Hovtun - F-sak 130/23 12 000 

 

Tofte brannstasjon 2 500 
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Gamle Borgensvei 4-6 - bruksendring 
trossamfunnet 

2 700 
 

Mellom tjenesteområder - kunstordningen for 
investeringsprosjekter 

0 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-1 840 
Økt bruk av lån 

 
-15 360 

Sum 17 200 -17 200    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon 

-15 000 
 

Koordineringspott - flomtiltak/klimatilpasning -15 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

3 000 
Redusert bruk av lån 

 
77 000 

Sum -80 000 80 000  
   

2. For øvrig tas 2.tertialrapport til orientering 

3.   Bosetting av flyktninger i slutten av året utløser integreringstilskudd i 2023, mens 
utgifter hovedsakelig vil oppstå i 2024. Det foreslås derfor å avsette 25 mill. 
kroner til disposisjonsfond og kommunedirektøren gis fullmakt til å benytte midler 
på fond når utgiftene oppstår.  

4.   I F-sak 36/23 og videre i 1.tertialrapport ble det tilført 3,5 mill. kroner til å etablere 
et næringsutviklingsfond. Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne avsette til og 
tilføre midler fra dette fondet for å finansiere støtte i henhold til vilkårene i 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17920 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 25/23 
2 Utvalg for velferd 31.10.2023 22/23 
3 Utvalg for medborgerskap 02.11.2023 38/23 
4 Utvalg for samfunnstjenester 02.11.2023 34/23 
5 Formannskapet 07.11.2023 168/23 
6 Kommunestyret 14.11.2023 65/23 
  

2. tertial rapport 2023 - økonomi 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 02.11.2023 sak 34/23 

Behandling 

Presentasjon ved direktør Ragnar Sand Fuglum. 

Leder Lars Kristian Wear (H) foreslo å endre vedtakspunktet til: 2. tertialrapport tas til 
orientering. 

Forslaget fremmet av Lars Kristian Wear (H) ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. 2. tertialrapport tas til orientering 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17920 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 25/23 
2 Utvalg for velferd 31.10.2023 22/23 
3 Utvalg for medborgerskap 02.11.2023 38/23 
4 Utvalg for samfunnstjenester 02.11.2023 34/23 
5 Formannskapet 07.11.2023 168/23 
6 Kommunestyret 14.11.2023 65/23 
  

2. tertial rapport 2023 - økonomi 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 02.11.2023 sak 38/23 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen innledet til saken. 

Enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet:  

Beløp i 1000 
Budsjettendring 2023 
  
2-Oppvekst  
Midlertidige lokaler Hvalstad skole -1 400 
Sum 2-Oppvekst -1 400 
  
3-Velferd  
Elveplassen hospits - økt pris og antall plasser i ny avtale mellom NAV 
og Asker Kirkelige Fellesråd  

635 
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Kjøp av fastlegehjemmel Slemmestad legesenter 475 
Sum 3-Velferd 1 110 
  
4-Samfunnstjenester  
Asker og Bærum brann og redning IKS F-sak 113/23 1 495 
Asker rådhus - mulighetsstudie for rehabilitering 2 500 
Husleie inkl. felleskostnader for Ustadhagan på Klokkarstua 1 000 
Drift kulturhuset Hovtun 4. kvartal 2023 250 
Midlertidige lokaler Hvalstad skole  -600 
Sum 4-Samfunnstjenester 4 645 
  
6-Medborgerskap  
Asker kirkelig fellesråd - deflatorjustering RNB 790 
Diakonstilling i Søndre Hurum menighet - samfinansiering av stilling 250 
Kompensasjon for prisjustering i gjeldende avtale med NaKuHel F-sak 
140/23 

600 

Nødovernatting kirkens feltarbeid - økt stilling 300 
Overtakelse av Holmsbu kunstmuseum F-sak 42/23 500 
Gebyr detaljregulering IL ROS/ IL ROS Arena AS 535 
Sum 6-Medborgerskap 2 975 
  
9-Tjenesteovergripende  
Bruk av disposisjonsfond -7 330 
Integreringstilskudd til disposisjonssfond 25 000 
Økt integreringstilskudd fra staten -25 000 
Sum 9-Tjenesteovergripende -7 330 
  
Sum Budsjettendring 0 
  
Sum totale budsjettendringer 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Kjøp av kulturhuset Hovtun - F-sak 130/23 12 000 

 

Tofte brannstasjon 2 500 
 

Gamle Borgensvei 4-6 - bruksendring 
trossamfunnet 

2 700 
 

Mellom tjenesteområder - kunstordningen for 
investeringsprosjekter 

0 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-1 840 
Økt bruk av lån 

 
-15 360 

Sum 17 200 -17 200    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
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VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon 

-15 000 
 

Koordineringspott - flomtiltak/klimatilpasning -15 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

3 000 
Redusert bruk av lån 

 
77 000 

Sum -80 000 80 000  
   

2. For øvrig tas 2.tertialrapport til orientering 

3.   Bosetting av flyktninger i slutten av året utløser integreringstilskudd i 2023, mens 
utgifter hovedsakelig vil oppstå i 2024. Det foreslås derfor å avsette 25 mill. 
kroner til disposisjonsfond og kommunedirektøren gis fullmakt til å benytte midler 
på fond når utgiftene oppstår.  

4. I F-sak 36/23 og videre i 1.tertialrapport ble det tilført 3,5 mill. kroner til å etablere   
et næringsutviklingsfond. Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne avsette til 
og tilføre midler fra dette fondet for å finansiere støtte i henhold til vilkårene i 
saken. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17920 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 25/23 
2 Utvalg for velferd 31.10.2023 22/23 
3 Utvalg for medborgerskap 02.11.2023 38/23 
4 Utvalg for samfunnstjenester 02.11.2023 34/23 
5 Formannskapet 07.11.2023 168/23 
6 Kommunestyret 14.11.2023 65/23 
  

2. tertial rapport 2023 - økonomi 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 168/23 

Behandling 

Anders Nordmo (SV) fremmet følgende forslag til nytt punkt, tidligere fremmet i 
utvalg for velferd: 

"For å styrke bemanningen innenfor Hjemmetjenester og institusjon og redusere 
konsekvensene for Psykisk helse og Rus foreslås det at det tas 25 millioner fra 
disposisjonsfondet og fordeles disse to programområdene. 20 mill. til 
Hjemmebaserte tjenester og 5 mill. til Psykisk helse og rus.» 

Nordmos forslag fikk 1 stemme (SV), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet:  

Beløp i 1000 
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Budsjettendring 2023 
  
2-Oppvekst  
Midlertidige lokaler Hvalstad skole -1 400 
Sum 2-Oppvekst -1 400 
  
3-Velferd  
Elveplassen hospits - økt pris og antall plasser i ny avtale mellom NAV 
og Asker Kirkelige Fellesråd  

635 

Kjøp av fastlegehjemmel Slemmestad legesenter 475 
Sum 3-Velferd 1 110 
  
4-Samfunnstjenester  
Asker og Bærum brann og redning IKS F-sak 113/23 1 495 
Asker rådhus - mulighetsstudie for rehabilitering 2 500 
Husleie inkl. felleskostnader for Ustadhagan på Klokkarstua 1 000 
Drift kulturhuset Hovtun 4. kvartal 2023 250 
Midlertidige lokaler Hvalstad skole  -600 
Sum 4-Samfunnstjenester 4 645 
  
6-Medborgerskap  
Asker kirkelig fellesråd - deflatorjustering RNB 790 
Diakonstilling i Søndre Hurum menighet - samfinansiering av stilling 250 
Kompensasjon for prisjustering i gjeldende avtale med NaKuHel F-sak 
140/23 

600 

Nødovernatting Kirkens feltarbeid - økt stilling 300 
Overtakelse av Holmsbu kunstmuseum F-sak 42/23 500 
Gebyr detaljregulering IL ROS/ IL ROS Arena AS 535 
Sum 6-Medborgerskap 2 975 
  
9-Tjenesteovergripende  
Bruk av disposisjonsfond -7 330 
Integreringstilskudd til disposisjonsfond 25 000 
Økt integreringstilskudd fra staten -25 000 
Sum 9-Tjenesteovergripende -7 330 
  
Sum Budsjettendring 0 
  
Sum totale budsjettendringer 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Kjøp av kulturhuset Hovtun - F-sak 130/23 12 000 

 

Tofte brannstasjon 2 500 
 

Gamle Borgensvei 4-6 - bruksendring 
trossamfunnet 

2 700 
 

Mellom tjenesteområder - kunstordningen for 
investeringsprosjekter 

0 
 

Finansiering 
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Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-1 840 
Økt bruk av lån 

 
-15 360 

Sum 17 200 -17 200    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon 

-15 000 
 

Koordineringspott - flomtiltak/klimatilpasning -15 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

3 000 
Redusert bruk av lån 

 
77 000 

Sum -80 000 80 000  
   

2. For øvrig tas 2.tertialrapport til orientering. 

3. Bosetting av flyktninger i slutten av året utløser integreringstilskudd i 2023, 
mens utgifter hovedsakelig vil oppstå i 2024. Det foreslås derfor å avsette 25 
mill. kroner til disposisjonsfond og kommunedirektøren gis fullmakt til å benytte 
midler på fond når utgiftene oppstår. 

4. I F-sak 36/23 og videre i 1.tertialrapport ble det tilført 3,5 mill. kroner til å 
etablere et næringsutviklingsfond. Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne 
avsette til og tilføre midler fra dette fondet for å finansiere støtte i henhold til 
vilkårene i saken. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17920 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 25/23 
2 Utvalg for velferd 31.10.2023 22/23 
3 Utvalg for medborgerskap 02.11.2023 38/23 
4 Utvalg for samfunnstjenester 02.11.2023 34/23 
5 Formannskapet 07.11.2023 168/23 
6 Kommunestyret 14.11.2023 65/23 
  

2. tertial rapport 2023 - økonomi 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 65/23 

Behandling 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende forslag: 

«For å styrke bemanningen innenfor Hjemmetjenester og institusjon og redusere 
konsekvensene for Psykisk helse og Rus tas 21 millioner fra disposisjonsfondet og 
fordeles disse to programområdene. 16,5 mill. til Hjemmebaserte tjenester og 4,5 
mill. til psykisk helse og Rus.» 

Dahls forslag fikk 1 stemme (R), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet:  

Beløp i 1000 
Budsjettendring 2023 
  
2-Oppvekst  
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Midlertidige lokaler Hvalstad skole -1 400 
Sum 2-Oppvekst -1 400 
  
3-Velferd  
Elveplassen hospits - økt pris og antall plasser i ny avtale mellom NAV 
og Asker Kirkelige Fellesråd  

635 

Kjøp av fastlegehjemmel Slemmestad legesenter 475 
Sum 3-Velferd 1 110 
  
4-Samfunnstjenester  
Asker og Bærum brann og redning IKS F-sak 113/23 1 495 
Asker rådhus - mulighetsstudie for rehabilitering 2 500 
Husleie inkl. felleskostnader for Ustadhagan på Klokkarstua 1 000 
Drift kulturhuset Hovtun 4. kvartal 2023 250 
Midlertidige lokaler Hvalstad skole  -600 
Sum 4-Samfunnstjenester 4 645 
  
6-Medborgerskap  
Asker kirkelig fellesråd - deflatorjustering RNB 790 
Diakonstilling i Søndre Hurum menighet - samfinansiering av stilling 250 
Kompensasjon for prisjustering i gjeldende avtale med NaKuHel F-sak 
140/23 

600 

Nødovernatting Kirkens feltarbeid - økt stilling 300 
Overtakelse av Holmsbu kunstmuseum F-sak 42/23 500 
Gebyr detaljregulering IL ROS/ IL ROS Arena AS 535 
Sum 6-Medborgerskap 2 975 
  
9-Tjenesteovergripende  
Bruk av disposisjonsfond -7 330 
Integreringstilskudd til disposisjonsfond 25 000 
Økt integreringstilskudd fra staten -25 000 
Sum 9-Tjenesteovergripende -7 330 
  
Sum Budsjettendring 0 
  
Sum totale budsjettendringer 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Kjøp av kulturhuset Hovtun - F-sak 130/23 12 000 

 

Tofte brannstasjon 2 500 
 

Gamle Borgensvei 4-6 - bruksendring 
trossamfunnet 

2 700 
 

Mellom tjenesteområder - kunstordningen for 
investeringsprosjekter 

0 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-1 840 
Økt bruk av lån 

 
-15 360 
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Sum 17 200 -17 200    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjon 

-15 000 
 

Koordineringspott - flomtiltak/klimatilpasning -15 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

3 000 
Redusert bruk av lån 

 
77 000 

Sum -80 000 80 000  
   

2. For øvrig tas 2.tertialrapport til orientering. 

3. Bosetting av flyktninger i slutten av året utløser integreringstilskudd i 2023, 
mens utgifter hovedsakelig vil oppstå i 2024. Det foreslås derfor å avsette 25 
mill. kroner til disposisjonsfond og kommunedirektøren gis fullmakt til å benytte 
midler på fond når utgiftene oppstår. 

4. I F-sak 36/23 og videre i 1.tertialrapport ble det tilført 3,5 mill. kroner til å 
etablere et næringsutviklingsfond. Kommunedirektøren gis fullmakt til å kunne 
avsette til og tilføre midler fra dette fondet for å finansiere støtte i henhold til 
vilkårene i saken. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/18234-1 Harald Evensen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 07.11.2023 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

2. tertial 2023 finans- og gjeldsforvaltning 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. 2. tertialrapport 2023 Asker kommunes finans- og gjeldsforvaltning tas til 
orientering. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
I tråd med kommuneloven, forskrift om garantier og finans- og gjeldsforvaltning 
og Asker kommunes eget finansreglement rapporterer kommunedirektøren til 
kommunestyret om den løpende finansforvaltningen. 

Kommunedirektøren skal rapportere til kommunestyret om status for 
kommunens finans- og gjeldsforvaltning etter hvert tertial. 

Internkontroll er i henhold til kommunens rutiner. Gabler AS kontrollerer 
månedlig at kommunen er innenfor vedtatt finansreglement. Pr. 31.08.23 er det 
ingen avvik fra reglementet. 

Avkastningen i finansmarkedene er god så langt i 2023 etter et svakt 2022. 
Energifondets avkastning pr. 2. tertial er 7,7 prosent, tilsvarende 115 mill. kroner. 
Fondets sammensatte referanseindeks økte i samme periode med 7,6 prosent. 
Sammenligninger med referanseindeksen må gjøres over lang tid. 

Rentene har fortsatt å øke i 2023 i Norge og hos våre viktigste handelspartnere. 
Norges Bank hevet styringsrenten til 4,25 prosent i september. Sentralbanken 
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overrasket markedet med å heve rentebanen framover ytterligere, og rentebanene 
tilsier nå en siste renteheving på 0,25 prosentpoeng mot slutten av 2023. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Finansrapporten gir en gjennomgang av kommunens finansielle stilling innenfor 
områdene likviditet, gjelds- og renteportefølje og forvaltning av langsiktige finansielle 
aktiva gjennom Energifondet. Rapporten skal opplyse om eventuelle avvik mellom 
kravene i kommunens finansreglement og den faktiske forvaltningen og hvordan 
eventuelle avvik er håndtert. 

Likviditet 

Asker kommune har pr. 31.08.23 0,8 mrd. kroner i bankinnskudd og 0,6 mrd. kroner i 
likviditetsfond. Størrelsen på likviditeten varierer gjennom året og er normalt lavest 
på slutten av sommeren. Midlene tilhører kommunens fondsreserver. 

Gjelds- og rentebytteporteføljen 

Asker kommunes låneportefølje er ved utgangen av 2. tertial 2023 10,9 mrd. kroner. 
Det er så langt i år tatt opp et nytt lån på 400 mill. kroner til finansiering av egne 
investeringer og 300 mill. kroner i startlån fra Husbanken til videre utlån. 

Lånevolumet må sees i sammenheng med tilgjengelig likviditet som utgjør 1,4 mrd. 
kroner ved utgangen av august 2023. Brutto gjeld pr. innbygger er 112.000 kroner pr. 
31.08.23. Netto gjeld pr. innbygger er 81.000 kroner. Ved beregning av netto gjeld er 
tilgjengelig likviditet og verdien av Energifondet trukket fra brutto gjeld. 

Av gjelden med renterisiko, har 51,6 prosent fastrente pr. 31.08.23. Gjennomsnittlig 
rentebindingstid i porteføljen er 2,2 år. 

Langsiktige finansielle aktiva: Energifondet 

Ved utgangen av 2. tertial er bokført verdi av kommunens Energifond 1.606 mill. 
kroner. Avkastningen pr. 31.08.23 7,7 prosent, tilsvarende 115 mill. kroner. Fondets 
sammensatte referanseindeks økte i samme periode med 7,6 prosent. 
Sammenligninger med referanseindeksen må gjøres over lang tid. Avkastningen så 
langt i år er 66,9 mill. kroner over budsjett. Budsjettert avkastning for året er 5 
prosent. 

Fondets avkastning må sees over tid, og kommunens finansreglement legger til 
grunn en rullerende investeringshorisont på ti år. Så langt i år har det vært en delvis 
reversering av fjorårets status i finansmarkedene. Mens Oslo Børs og energisektoren 
var vinnerne i 2022, har teknologiaksjer i USA, framvoksende markeder og flere av 
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de europeiske børsene steget klart mer enn Oslo Børs så langt i år. I tillegg fører 
effekten av kronesvekkelsen i år til at avkastningen på utenlandske aksjer målt i 
norske kroner øker.  

Energifondet har en diversifisert portefølje som i stor grad påvirkes av utviklingen i 
de globale aksje- og obligasjonsmarkedene, og dette reflekteres i de gode 
avkastningstallene pr 2. tertial 2023. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Asker kommunes investeringsstrategi ivaretar hensynet til sosiale rettigheter, miljø 
og etiske forretningsprinsipper i samsvar med Global Compact FNs PRI som er: 

• Vi innarbeider ESG-temaer i investeringsanalyser og beslutningsprosesser. 
• Vi er aktive eiere og innarbeider ESG-temaer i vår eierskapsutøvelse. 
• Vi arbeider for tilfredsstillende rapportering av ESG-temaer fra selskaper vi 

investerer i. 
• Vi fremmer aksept for, og implementering av, prinsippene i finansmarkedet. 
• Vi samarbeider for å forbedre effektiviteten i implementering av prinsippene. 
• Vi rapporterer på våre aktiviteter og fremgang i implementering av 

prinsippene. 

 

4. Tidligere behandling 
Saken har ikke vært behandlet tidligere. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren anbefaler å ta rapporten til orientering. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

Vedlegg:  

2. tertial 2023 finans- og gjeldsforvaltning 
Asker_kommune_Tertialrapport_Aktiva_2023_08_31 
Asker_kommune_Tertialrapport_Gjeld_2023_08_31 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/18234 Harald Evensen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 169/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 66/23 
  

2. tertial 2023 Finans- og gjeldsforvaltning 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 169/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. 2. tertialrapport 2023 Asker kommunes finans- og gjeldsforvaltning tas til 
orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/18234 Harald Evensen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 169/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 66/23 
  

2. tertial 2023 Finans- og gjeldsforvaltning 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 66/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. 2. tertialrapport 2023 Asker kommunes finans- og gjeldsforvaltning tas til 
orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/09750-7 Peder Edward Brand 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for plan og byggesak 27.09.2023 
Formannskapet 10.10.2023 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

343/75 Reguleringsplan for Hurum Pukkverk - Sluttbehandling  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Detaljregulering for Hurum pukkverk med bestemmelser datert 06.07.2023 og 
plankart datert 29.06.2023 vedtas (Pbl § 12-12). 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Planforslaget for utvidelse av pukkverket ved Husebykollen sendes nå til 
sluttbehandling. Planforslaget omfatter utvidelse av pukkverket i Husebykollen 
mot sydøst og sydvest, samt ca. 30 meter ned i grunnen til 92 meter over havet. 
Reguleringsplanen legger til rette for en mest mulig forutsigbar og skånsom drift 
av pukkverket.  

Planforslaget ble behandlet første gang av utvalget for plan- og byggesaker den 
15.06.2022, og av formannskapet 21.06.2021. Det har blitt innarbeidet en rekke 
endringer i planforslaget etter offentlig ettersyn og høring. Planen omfatter tiltak 
som skal begrense støy, støv og utslipp til vann. Det er lagt inn bestemmelser 
som blant annet fastlegger driftstid, skjerming av innsyn i pukkverket, krav om 
sikring av bruddkanten med stålgjerde samt utbedring av Husebyveien og 
krysset mot fylkesveien. 

Det er lokal og regional etterspørsel etter mineralene som utvinnes i 
Husebykollen. Samtidig er det svært utfordrende å ha et pukkverk rett ved siden 
av boliger og fritidsboliger. Det har vært både boliger, fritidsboliger og pukkverk 
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ved Husebykollen i lang tid. Det er vurdert som mer hensiktsmessig å utvikle 
det eksisterende pukkverket her fremfor å legge til rette for nytt uttak et annet 
sted. Utvidelsen gir kommunen mulighet til å styre og regulere arealbruken slik 
at det legges til rette for en mer skånsom drift av pukkverket enn det som er 
tilfellet i dag. 

Kommunedirektøren mener at planforslaget gir gode vilkår for utvikling av 
pukkverket uten at dette fører til urimelig ulempe for naboer, eller miljøet. 
Planen omfatter en rekke tiltak som sikrer forutsigbarhet for alle involverte 
parter og som gjør det mulig å hente ut mineraler og steinmasser som kan 
nyttiggjøres regionalt og lokalt.  

Kommunedirektøren anbefaler at planforslaget vedtas slik det foreligger. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
 

 
Figur 1 Planområdet ligger på østsiden av Husebykollen, nord for Filtvet 

Hurum Pukk AS har utarbeidet forslag til reguleringsplan for utvidelse av pukkverket 
på Huseby ved Filtvet. Hensikten med planen er å øke uttaksområdet for 
råstoffutvinning og sikre forutsigbare rammebetingelser for drift. Planen skal ivareta 
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hensyn til miljø og samfunn, sikre at fjern- og nærvirkninger i landskapet minimeres 
(både i- og etter uttaksperioden), ivareta friluftsinteresser i området og sikre natur- og 
kulturverdier innenfor planområdet. 

Pukkverket er i drift i dag. Driften består av 4-5 årsverk. Pukkverket utvinner 
lysgranittisk gneis og grovkornet gabbro. Gabbro benyttes i produksjon av steinull, 
granittisk gneis benyttes som byggeråstoff. 

Driften i pukkverket er avhengig av konsesjon fra Direktoratet for mineralforvaltning. 
Driften skal gjennomføres i henhold til forurensingsforskriften kapittel 30. 
Statsforvalter er forurensningsmyndigheten. 

Planområdet ligger innenfor arealet som er avsatt til masseutvinning i Husebykollen i 
kommuneplanen for Asker. Planforslaget er i overenstemmelse med ny 
kommuneplan for Asker.  

Planområdet ligger i et skog- og jordbruksområde på nordøstsiden av Husebykollen. 
Her ligger det også en håndfull gårder og hytter. Området har både ny- og eldre 
skog. Vest for planområdet er det registret rik edellauskog av typen lågurt-eikeskog. 
Det er også noen kulturminner fra nyere tid i planområdet. Kulturminnene er spor 
etter tidligere bergverksvirksomhet.  

Planforslaget legger til rette for utvidelse av pukkverket mot syd, sydvest og sydøst 
samt ca. 30 meter ned i grunnen fra dagens nivå inne i pukkverket 

 

3. Tidligere behandling 
Saksnr.: 0069/22, Førstegangsbehandling Utvalg for plan- og byggesaker den 
15.06.2022 

https://asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-
dokumenter/?pid=clajo782x09bh170t5mee7tr2&v=l#result   

Ved førstegangsbehandling i utvalg for plan og byggesaker fremmet H, V og Sp et 
forslag om tillegg til kommunedirektørens innstilling. Tilleggsforslaget ble enstemmig 
vedtatt med følgende punkter: 

Til formannskapets behandling skal det foreligge en presentasjon fra tiltakshaver 
vedrørende blant annet driftstid. 

Følgende endringer skal innarbeides i planene før saken legges ut på høring. 

https://asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clajo782x09bh170t5mee7tr2&v=l#result
https://asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clajo782x09bh170t5mee7tr2&v=l#result
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1. Flytting av hyttevei tillates ikke. Det forutsettes dialog mellom de berørte 
hytteeiere som benytter den aktuelle veien som adkomst og tiltakshaver for å 
finne alternativ løsning. 
 

2. Før 2. gangsbehandling skal det utredes trafikksikkerhetstiltak langs 
Husebyveien  
 

3. Området langs veien opp til pukkverket skal forskjønnes og deretter holdes 
ryddig i hele driftsperioden. Det innarbeides krav til dette i bestemmelsene 
 

4. Hele området skal gjerdes inn med permanent stålgjerde - alternativt: Hele 
området skal sikres på forskriftsmessig måte i tillegg til sikring av 
enkeltområder innad på området. Krav til gjerde settes av administrasjonen. 
 

5. Frem til annen gangsbehandling skal transport av masser via nærliggende 
dypvannskai vurderes. Det vurderes å sette krav i bestemmelsene til at en 
prosentsats av transporten skal gå over kai. 

Saksnr.: 0156/22, Førstegangsbehandling Formannskapet den 21.06.2022 
 
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-
dokumenter/?pid=clajo78oq09ku170t3qr5hgxi&v=l#result  

Innstillingen fra utvalget for plan- og byggesaker ble enstemmig vedtatt av 
formannskapet. 

 

4. Endringer etter høring og offentlig ettersyn 
4.1 Medvirkningsprosess 
Det har blitt holdt informasjonsmøter med nabolaget rundt pukkverket. Det har også 
blitt avholdt eget dialogmøte med hytteeiere som berøres av en mulig omlegging av 
veien gjennom planområdet. Referat fra dialogmøte med naboene er vedlagt saken. 
 
Planforslaget har vært sendt på høring og lagt ut til offentlig ettersyn fra 09.08.2022 
til 25.09.2022, 6 uker og 6 dager.  
 
Merknader fra varsel om oppstart finnes under førstegangsbehandlingen av saken. 
Merknader fra offentlig ettersyn er vedlagt saken. Merknadene er besvart i eget 
dokument. 
 
4.2 Innkomne merknader  
Det kom totalt 11 merknader etter offentlig høring. Det kom ingen innsigelser. 
 

https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clajo78oq09ku170t3qr5hgxi&v=l#result
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clajo78oq09ku170t3qr5hgxi&v=l#result
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Majoriteten av merknadene omfatter støy, støv, forurensning, tap av natur, trafikk og 
friluftsliv. Direktoratet for mineralforvaltning er opptatt av at reguleringsplanen legger 
tilstrekkelig til rette for en effektiv og rasjonell drift i tråd med øvrige regler og 
forskrifter. Viken har innspill som omhandler utforming av kryss mot fylkesvei, 
trafikksikker skolevei, kulturminnehensyn, nær og fjernvirkninger. Statsforvalteren 
løfter frem forhold knyttet til deres myndighetsområde, som er: Støv, støy og 
avrenning til vann, samt massehåndtering og istandsetting.  

 
Naboer og lokale organisasjoner har merknadene som omfatter støy, støv, 
forurensning, tap av natur, trafikk og friluftsliv. 

 
4.3 Oppfølging av politisk behandling  
Forslagstiller har fulgt opp vedtakspunktene fra 1. gangsbehandling på følgende 
måte: 
 

1. Flytting av hyttevei tillates ikke. Det forutsettes dialog mellom de berørte 
hytteeiere som benytter den aktuelle veien som adkomst og tiltakshaver for å 
finne alternativ løsning. 

 
Det har blitt gjennomført dialogmøte mellom forslagstiller og de berørte 
hytteeiere, referat fra møte er vedlagt saken. Forslagstiller har gjort endringer i 
planforslaget og i sine driftsrutiner for å imøtekomme hytteeierne. Se eget 
referat fra møte, vedlegg 8. 
 
Det er ikke hjemmel i plan- og byggingsloven til å regulere privatrettslige 
forhold i reguleringsplaner. Det er derfor ikke mulig å stille krav om at det skal 
inngås en privatrettslig avtale mellom drifter av pukkverket og hytteeierne i 
reguleringsplanen. Pukkverkets uttaksgrense er i tråd med det som ligger i 
nylig vedtatt kommuneplan, adkomst til hyttene er sikret gjennom planens kart 
og bestemmelser.  

 
Forslagstiller har delt inn uttaksområdet i tre ulike deler etter 
førstegangsbehandlingen. Uttaksområdet SM3 dekker dagens hyttevei. 
Grensen for SM3 er lagt 8m øst for eksisterende vei. Det kan ikke gjøres uttak 
fra SM3 før det er gjort et betydelig uttak i feltet SM2 som ligger øst for 
hytteveien. Når felt SM2 er tatt ned til kote +137 kan det påbegynnes uttak i 
SM3. Før uttaket kan begynne i SM3 skal ny hyttevei være opparbeidet, og 
permanent stålgjerde langs bruddkanten skal være satt opp. De berørte 
naboene skal varsles minst 6 måneder før arbeidet med å legge om veien 
begynner.   

 
2. Før 2. gangsbehandling skal det utredes trafikksikkerhetstiltak langs 

Husebyveien.   
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Forslagstiller har gjort en trafikksikkerhetsvurdering av Husebyveien. 
Vurderingen viser at trafikkbelastningen på veien er lav i dag, og vil forbli 
relativt lav etter en utvidelse av pukkverket. Det konkluderes med at veiens 
bredde og utførelse gir tilstrekkelig trafikksikkerhet for gående og syklende.  
 
Det bor skolebarn innenfor pukkverket i Husebyveien. Avstanden til både 
barne- og ungdomsskole er lengre enn det som er kriteriet for å ha krav på 
skoleskyss, (over 4km). Det kan kreves at skolebarn går en rimelig distanse 
til/fra holdeplass eller oppsamlingsplass i forbindelse med skoleskyss. Hva 
som er rimelig avgjøres etter en konkret vurdering av det enkelte barnet sett i 
forhold til skoleveien. I denne vurderingen vil faktorer som elevens alder, 
trafikksikkerhet og fremkommelig på den aktuelle strekningen bli vektlagt. 
Skysstilbudet skal dekke størstedelen av den totale distansen som gir rett på 
skoleskyss.  
 
I dag oppgis det at skolebarna innenfor pukkverket hentes og leveres av 
skoleskyss ved døren.  
 
Trafikksikkerhetsvurderingen viser at det er hensiktsmessig å utbedre krysset 
mot fylkesveien slik at lastebilene kan svinge inn og ut, uten å benytte 
motgående felt. Det er også gitt anbefaling om å asfaltere 50m opp fra krysset 
i Husebyveien for å unngå at grus dras ut på fylkesveien. Utbedring av krysset 
er avklart med fylket, og innarbeidet i planen. Det er lagt inn rekkefølgekrav 
om asfaltering av den nederste delen av Husebyveien. 
 
Det er vurdert hvorvidt det er hensiktsmessig å gjøre tiltak på/langs 
fylkesveien for å bedre trafikksikkerheten for fotgjengere. Trafikkmengde og 
antall kryssende forgjengere tilsier etter Statens vegvesens håndbok at det 
ikke bør etableres gangfelt her. Det er mulig å utbedre tilgangen til 
bussholdeplassen på vestsiden fylkesveien ved å flytte autovernet noe lengre 
vekk fra veien. Dette er vurdert til å være et tiltak som er uavhengig av 
pukkverkets virksomhet og noe som bør gjennomføres av veieier, som er 
Viken fylkeskommune.  
 
3. Området langs veien opp til pukkverket skal forskjønnes og deretter holdes 

ryddig i hele driftsperioden. Det innarbeides krav til dette i bestemmelsene 
 
Det er lagt inn eget bestemmelsesområde langs veien forbi pukkverket der det 
skal opparbeidet vegetasjonsskjerm som hindrer innsyn til driftsområdet i 
pukkverket. Dette er sikret i bestemmelsene. 
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4. Hele området skal gjerdes inn med permanent stålgjerde - alternativt: Hele 
området skal sikres på forskriftsmessig måte i tillegg til sikring av 
enkeltområder innad på området. Krav til gjerde settes av 
administrasjonen. 

 
Krav om sikring av bruddet med permanent stålgjerde er lagt inn i planens 
bestemmelser. Gjerde skal være oppført før det kan påbegynnes uttak i 
området SM2. Det skal også være oppført gjerde rundt eksisterende brudd på 
dette tidspunktet. Det skal være satt opp permanent stålgjerde rundt området 
SM3 før det kan gjøres uttak her.    

 
5. Frem til annen gangsbehandling skal transport av masser via nærliggende 

dypvannskai vurderes. Det vurderes å sette krav i bestemmelsene til at en 
prosentsats av transporten skal gå over kai. 

 
Forslagstiller har vurdert potensialet for å benytte dypvannskai til å frakte 
masser. Vurderingen viser at dette er både praktisk og økonomisk utfordrende 
å gjennomføre. Det er ingenting i reguleringsplanen som hindrer transport via 
Halvorshavn, men det er heller ikke innarbeidet bestemmelser som binder 
forslagstiller til en slik løsning. Dersom man skulle tatt dette inn i 
reguleringsplanen ville det ha krevd en utvidelse av planområde til å også 
omfatte Halvorshavn. Planbestemmelser kan bare brukes som hjemmel for 
forbud eller påbud innenfor planens avgrensning. 

 
4.4 Endringer i plankart, planbestemmelser og planbeskrivelse med 
utredninger 
Det er gjort flere endringer i plankart, planbestemmelser og planbeskrivelsen etter 
offentlig ettersyn.  
 
I plankartet er arealet som skal benyttes til sedimentdammer og infiltrasjon gitt 
formålet grønnstruktur - fordrøyning/infiltrasjon. Formålet er utvidet for å sikre at 
det er tilstrekkelig areal til å håndtere overvann fra bruddområdet. Det er tegnet 
inn bestemmelsesområder der det skal etableres vegetasjonsskjerm langs 
Husebyveien. Hensynsoner fra ny kommuneplan er innarbeidet i plankartet. 
Bruddområdet er delt inn i tre mindre områder for å gi en mer forutsigbar drift for 
både naboer, kommunen og pukkverket. Det er gjort en mindre endring av 
uttaksgrensen for å øke avstanden til hyttene syd for pukkverket. Traseen for ny 
hyttevei er justert slik at kulturminnene ikke blir ødelagt av ny vei. 
 
Planbeskrivelsen er revider i henhold til ny kommuneplan. Det er rette flere 
mindre feil og unøyaktigheter i beskrivelsen. Beskrivelsen er videre supplert for å 
svare ut vedtakspunktene fra førstegangsbehandlingen. 
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Planbestemmelsene er revidert og oppdatert for å reflektere det reviderte 
innholdet i planbeskrivelsen. Det er innarbeidet bestemmelser knyttet til 
hensynsoner for vassdrag og kraftledninger som følger av kommuneplanen. Det 
er lagt inn rekkefølgekrav for asfaltering og utbedring av krysset mot fylkesveien. 
Bestemmelsene for driftstid er revidert og det er lagt inn tydelig føringer for drift 
og aktivitet i pukkverket med to ukers driftsstans i fellesferien.  
 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Planforslaget er utformet i overenstemmelse med ny kommuneplan for Asker. Det 
har blitt lagt inn hensynsoner for høyspent og vassdrag for at plankart og 
bestemmelser skal speile det som er vedtatt i gjeldene kommuneplan. Masseuttak 
en svært konfliktfylt aktivitet. I høringen av planforslaget der det har kommet mange 
innspill fra naboer som utrykker bekymring for støv, støy og annen forurensning samt 
trafikk inn og ut av pukkverket. Pukkverket på sin side viser til at det har vært uttak 
av masser her i lang tid, og at de har gjort kontinuerlige tiltak for å forsøke å 
imøtekomme klager og bekymringer fra naboene. Kommunedirektøren vurderer 
reguleringsplanen som et godt tiltak for å legge til rette for et bedre naboskap mellom 
pukkverk, fastboende og ferierende i Husebykollen. 

Trafikken av tunge kjøretøy inn og ut av pukkverket har vært et sentralt tema i 
oppfølgingen av merknader etter førstegangsbehandlingen. Husebyveien er offentlig 
tilgjengelig, privat vei. Det er bratt på yttersiden av veien. 
Trafikksikkerhetsvurderingen som har tatt utgangspunkt i estimert fremtidig 
trafikkbelastning og estimert antall gående og syklende viser at det ikke er 
hensiktsmessig å utvide veien for å bedre forholdene for gående og syklende. En 
utvidelse av veien vil også bidra til tap av natur på yttersiden av veien der det ville 
vært behov for betydelig oppfylling for å få en akseptabel veitrase.  

Det bor skolebarn på gårdene ved Huseby. Husebyveien forbi pukkverket er eneste 
vei til skolen. Avstanden til barneskole og ungdomsskole på Tofte er over 4km. 
Barna har dermed krav på skoleskyss. Dette er i dag løst ved at barna hentes og 
leveres ved døren hjemme. Det er lag til grunn i vurderingen at dagnes praksis med 
å hente skolebarna ved døren videreføres. Det er ikke planlagt flere boliger eller 
fritidsboliger i Husebykollen, eller andre tiltak som gir grunnlag for etablering av 
fortau. En utvidelse med fortau langs Husebykollen anses som et uforholdsmessig 
stort inngrep dersom det baseres på reguleringen av pukkverket alene. 
Trafikksikkerheten er med dette vurdert til å være tilstrekkelig ivaretatt i planforslaget. 

Miljø 

Pukkverk og masseuttak er en omfattende inngripen i natur og miljø. Området har 
blitt kartlagt i henhold til naturmangfoldloven. Planområdet berører verdifull 
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naturtype, av typen rik edelløvskog. Det har blitt gjennomført en 
konsekvensutredning for å kartlegge konsekvenser for naturen. I utredingen 
konkluderes det med at utvidelsen av uttaket vil føre til noe miljøskade for 
naturtypen. Edelløvskogen berøres først når det skal gjøres uttak vest og 
eksisterende hyttevei, (dvs. Uttak i SM3 og etablering av ny hyttevei). 
Naturmangfoldloven §§8-12 er oppfylt i planforslaget. §§8 og 9 dekkes av 
feltarbeidet og kartlegging av naturtyper. §10, samla belastning på naturen er vurdert 
i konsekvensvurderingen. Lågurtedellauvskog er en truet naturtype, det anslås at 
omtrent 200 lokaliteter finnes i Norge. Utvidelsen av pukkverket vil føre til at 3,7 
dekar av lokalitetens totale areal på 65 dekar blir ødelagt. Dette er vurdert til å være 
en liten belastning på naturtypen.  

Etter førstegangsbehandlingen har planens påvirkning av vannmiljøet i de lokale 
vassdragene og Oslofjorden blitt nærmere utredet. Planprogram og 
konsekvensutredning har blitt revidert. Det er utviklet en prøvetakingsplan som har 
blitt kvalitet sikret av statsforvalter i forbindelse med planforslaget. Planen omfatter 
flere tiltak som legger til rette for å motvirke forurensing av vann og vannmiljø. Det er 
viktig at tiltakene blir fulgt opp i drift og at tiltakene blir kontrollert av myndighetene 
som har ansvar for å følge opp forurensingsloven. 

Det er identifisert nyere tids kulturminner i planområdet. Det dreier seg om spor etter 
bergverksindustri. Planforslaget er justert for å ta hensyn til kulturminnene. 

Planen omfatter en arealbruksendring fra skog til pukkverk/vei, dette kategoriseres 
som endring fra skog til utbygd areal i arealbrukskalkulatoren til Miljødirektoratet. 35 
daa i planen endres fra skog med høybonitet på mineraljord til utbygd areal. Dette gir 
en klimaeffekt på 1 418,3 tonn CO2 ekvivalenter over 20 år. Dette omfatter ikke 
direkte eller indirekte utslipp fra selve pukkverket, dette er bare utslipp av 
klimagasser som ligger lagret i bakken og de klimagassene som skogen ville ha tatt 
opp dersom den ikke hadde blitt bygd ned. For å bedre forstå størrelsen på utslippet 
kan det sees i sammenheng med at det totale utslippet i Asker kommune for året 
2021 er beregnet til 178 857 tonn CO2 ekvivalenter.   

Samfunn  

Pukkverket er en belastning for nærmiljøet. Pukkverk er støyende, støvende og 
omfatter tunge kjøretøy. Pukkverket kan ha en negativ konsekvens for barn og 
unges oppvekstsvilkår, og folkehelsen til de som er i området dersom regler og 
forskrifter for forsvarlig drift ikke følges. Planforslaget omfatter en rekke tiltak som 
skal bidra til trygg og forsvarlig drift. Utvidelsen vil gjøre det mulig å begrense støyen 
ved å flytte støyende maskiner lengre ned i pukkverket. Det reguleres tydelig 
begrensinger for driftstid, slik at støy og trafikkbelastning blir mer forutsigbart for alle. 
Det er lagt inn krav om sikring med stålgjerde langs uttakskanten for å motvirke 
fallulykker.  
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Pukkverket er et betydelig landskapsinngrep. Det er gjort flere studier av fjern- og 
nærvirkninger i forbindelse med planforslaget. Uttaksområdet er tilpasset slik at det 
åsens profil ivaretas fra avstand. Det er lagt inn bestemmelser som og arealer for 
vegetasjonsskjerm langs veien som skal hindre innsyn i pukkverket. Det er også lagt 
inn bestemmelser som sikrer at stedegen vegetasjon skal etableres på de ulike 
nivåene i pukkverket ettersom uttaket ferdigstilles. Vegetasjonen vil bidra til at 
pukkverket blir mindre synlig på avstand.   

Økonomi  

Planforslaget omfatter ingen direkte økonomiske forpliktelser for Asker kommune. 
Det vurderes som uaktuelt å inngå utbyggingsavtaler i forbindelse med 
gjennomføringen av planen. 

Utvidelsene og videre drift av pukkverket vil kunne påvirke verdien av 
naboeiendommen. Kommunen kan ikke holdes ansvarlig for endringer i 
eiendomsverdi som følge av lovlig vedtatte reguleringsplaner. 

Pukkverket vil gjennom sin drift gi få arbeidsplasser. Den primære 
samfunnsøkonomiske nytten kommer av tilgang på mineraler og byggeråstoff som 
kan benyttes lokalt og regionalt.   

Konklusjon  
 
Det er i utgangspunktet utfordrende å planlegge støyende industri som pukkverk er i 
nærheten av boliger og fritidsboliger. Planprosessen har båret preg av at det har 
vært vanskelig for nabolaget og pukkverket å eksistere sammen. Fastboende og 
hytteeiere plages av støy og støv fra pukkverket. Pukkverket har forsøkt å 
imøtekomme klagene uten å lykkes. Hensikten med reguleringsplanen er å legge til 
rette for en skånsom drift der de nødvendige forutsetningene for å imøtekomme krav 
til utslipp og støy er til stede. Når det i kommuneplan legges til rette for utvidelse av 
pukkverket kan det fremstå som at det ikke tas hensyn til naboer som belastes av 
dagens drift. Det er derfor viktig å understreke at hensikten med planforslaget er å 
legge til rette for en skånsom drift der hensynet til naboene er bedre ivaretatt enn i 
dagens situasjon. Utvidelsen av pukkverket gjør det mulig å gjennomføre tiltak som 
skal gi mindre belastninger på nabolaget, kommunen vurderer dette som positivt.  
 
Reguleringsplanen skal samvirke med en rekke andre lover og forskrifter. 
Kommunen er arealmyndighet etter plan- og bygningsloven. Direktoratet for 
mineralforvaltning har ansvaret for tildeling av driftskonsesjoner, og Statsforvalter er 
ansvarlig for å gi tillatelser til utslipp fra driften som faller under 
forurensningsforskriften. Reguleringsplanen er et nødvendig underlag for håndheving 
av de øvrige lovene og forskriftene. Det er viktig at arealplanen er utformet slik at 
den legger til rette for at øvrige krav kan oppfylles. Kommunen har gjennom høringen 
av planforslaget etter førstegangsbehandling tilpasset og justert planen i henhold til 
innspill fra både direktoratet for mineralforvaltning og Statsforvalter. Planen gir et 
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godt utgangspunkt for at pukkverket skal kunne gjennomføre drift i lang tid uten at 
dette skal være en unødig belastning for miljø, natur, naboer eller samfunnet ellers. 
 
Tilgang på mineraler er viktig for samfunnet, det er viktig å være bevist hvilke 
samfunnsøkonomiske kostnader uttaket av stein og mineraler har. Det er vurdert 
som gunstig å ha tilgang på stein og mineraler lokalt for å minimere transport av 
masser. Det er også vurdert som positivt å fortsette uttaket av masser der det 
allerede er masseuttak, fremfor å åpne nye uttak andre steder. På lang sikt vet vi at 
det vil være behov for egnede steder for mottak av masser, da vil det være positivt at 
man har tilgang på avsluttede masseuttak som kan egne seg for mottak av nye 
masser. 
 
For pukkverket er det viktig å sikre at tilstrekkelig areal blir regulert for uttak slik at de 
kan drive teknisk effektivt og lønnsomt. Uttaket av masser er styrt av etterspørselen i 
markedet og det er usikkerhet knyttet til uttakstakt og volum. For kommunen er det 
viktig at man ikke påfører naboer og naturen belastninger som ikke står i stil med 
den samfunnsøkonomiske nytteverdien av pukkverket.  

Den videre driften av pukkverket gir en liten vekst i trafikk. Trafikkanalysen viser at 
det ikke er en tilstrekkelig trafikk på veien for å rettferdiggjøre en utvidelse av veien 
med fortau, eller gangvei. Dersom det var planlagt flere boliger på Huseby ville dette 
kunne blitt vurdert annerledes. Med utgangspunkt i den arealbruken som 
kommuneplanens arealdel tillater mener kommunedirektøren at tilstrekkelig 
trafikksikkerhet er ivaretatt i planen. Den svake økningen i trafikk underbygger også 
konklusjonen om at det ikke er hensiktsmessig å pålegge at masser fra pukkverket 
skal fraktes på båt fra Halvorshavn. Et pålegg om bruk av skip for transport fordrer at 
massene skal fraktes til en mottaker som ligger slik til at det er gunstig å ta imot 
masser fra sjøen. Et argument for å utvide uttaksområdet i pukkverket er at masser 
kan benyttes lokalt. Kommunedirektøren anbefaler at det jobbes for å sikre gode 
vilkår for transport på sjø rundt Oslofjorden, men dette kan ikke kan pålegges i 
enkeltstående detaljreguleringer uten en mer helhetlig tilnærming regionalt.  

I førstegangsbehandlingen ble det lagt inn et krav fra formannskapet om at det skal 
inngås en privat avtale mellom berørte hytteeiere og pukkverket før pukkverket kan 
utvide forbi hytteveien. Det er ikke mulig å regulere dette med hjemmel i plan- og 
bygningsloven. Planavdelingen har gjennom dialog med forslagstiller kommet frem til 
en løsning der uttaksområdet deles i tre soner: Dagens uttaksområde (SM1), uttak 
frem til hytteveien (SM2) og uttak vest for hytteveien (SM3). Før det kan gjøres uttak 
i SM3 skal det først tas ut en betydelig mengde masser fra SM2, videre skal berørte 
hytteeiere varsles i god tid før arbeidet med å legge om veien og klargjøre for uttak i 
SM3 kan starte. Kommune mener dette gir tilstrekkelig forutsigbarhet for både 
pukkverk og naboer ved at driften i nærmeste fremtid holdes på østsiden av 
hytteveien, og dersom det skulle være behov for å ta ut mer mineraler i fremtiden 
kan uttaket på vestsiden først begynne når alle krav i planen stiller for dette er 
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oppfylt. Pukkverket har forutsigbar tilgang på mineraler og mulighet til å planlegge 
sin drift og investeringer langt frem i tid. Hyttenaboer har trygghet i at dagens vei vil 
bestå så lenge som mulig og bare flyttes dersom det er tilstrekkelig etterspørsel etter 
mineralene som tas ut her. Det er også en fordel at den mest verdifulle naturen som 
berøres i planen ikke forringes før det gjøres inngrep i SM3. 

Planforslaget har bidratt til betydelig lokalt engasjement og kommunen setter pris på 
at innbyggere, hytteeiere og næringsliv engasjerer seg i planprosessen. Det har 
kommet mange konstruktive og gode innspill til planforslaget. Innspillene har bidratt 
til å forbedre planen etter høringen.  

Kommunedirektøren anbefaler at planforslaget vedtas slik det foreligger.    

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Plankart_29062023 
Planbestemmelser 060723  
Planbeskrivelse 11082023 
 
Følgenotat om endringer i plan etter offentlig ettersyn 
Merknadsbehandling sluttbehandling 
Merknader sluttbehandling 
Møtereferat - Dialogmøte Pukkverk og hytteeiere - 25012023  
Trafikksikkerhetsnotat 
Veitegning - Husebyveien X Bjørnstadveien C001 
Veitegning - Husebyveien X Bjørnstadveien E001 
Veitegning - Husebyveien X Bjørnstadveien E002 
Veitegning - Husebyveien X Bjørnstadveien E003 
Veitegning - Nedre Husebykollen - omlegging hyttevei - C-tegning 
Veitegninger - Nedre Husebykollen - omlegging hyttevei -Tverrprofiler 
Arkeologisk rapport 
Støyutredning 
Vurdering av miljøtilstand for vann 
Statsforvalterens tilbakemelding på notat om miljøtilstand for vann 
Viken Fylkeskommunen - tilbakemelding veitegninger 
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Anleggsmaskiner og elektriske anlegg 
Hytteierforeningens presentasjon 18032021 
Tilsvar til hytteforeningens presentasjon 
Hytteforeningen - Supplement til presentasjon ang. forslag til reguleringsplan 
Politisk notat - Reguleringsplan for Hurum pukk - vern av skog - 1 
Politisk notat - Reguleringsplan for Hurum pukk - vern av skog 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/09750 Peder Edward Brand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 01.11.2023 101/23 
2 Formannskapet 07.11.2023 170/23 
3 Kommunestyret 14.11.2023 67/23 
  

Reguleringsplan for Hurum Pukkverk - Sluttbehandling 

Utvalg for plan og byggesak har behandlet saken i møte 01.11.2023 sak 101/23 

Behandling 

Saksbehandler Peder Brand innledet saken med en presentasjon og svarte på 
oppklarende spørsmål. 

Haugen (MDG) fremmet forslag om å utsette saken. 

Ali (A) fremmet følgende forslag: 

Planforslaget vedtas utvidet, men dog ikke til området som er betegnet som SM3 på 
kartet. 

Forslag om utsettelse fikk 1 stemme og falt (MDG) 

Forslag fremmet av Ali fikk 2 stemmer og falt (MDG, A) 

Kommunedirektørens innstilling ble vedtatt mot 2 stemmer (MDG og A) 

Innstilling/Vedtak  

1. Detaljregulering for Hurum pukkverk med bestemmelser datert 06.07.2023 og 
plankart datert 29.06.2023 vedtas (Pbl § 12-12). 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/09750 Peder Edward Brand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 01.11.2023 101/23 
2 Formannskapet 07.11.2023 170/23 
3 Kommunestyret 14.11.2023 67/23 
  

Reguleringsplan for Hurum Pukkverk - Sluttbehandling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 170/23 

Behandling 

Innstillingen ble vedtatt, mot 2 stemmer (MDG,SV). 

Innstilling  

1. Detaljregulering for Hurum pukkverk med bestemmelser datert 06.07.2023 og 
plankart datert 29.06.2023 vedtas (Pbl § 12-12). 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/09750 Peder Edward Brand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 01.11.2023 101/23 
2 Formannskapet 07.11.2023 170/23 
3 Kommunestyret 14.11.2023 67/23 
  

Reguleringsplan for Hurum Pukkverk - Sluttbehandling 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 67/23 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende forslag: 

«Bestemmelsen § 5.3 justeres: Før oppstart av arbeid innenfor SM2 og SM3 skal det 
opparbeides bekk med bassenger i område INF1 og INF2. Bassengene skal 
dimensjoneres for både sedimentering og fordrøyning av overflatevannet fra 
området. Anlegget skal dimensjoneres for installering av rensing av 
nitrogenforbindelser. Dimensjonering av anlegget forutsetter godkjent 
utslippstillatelse fra Statsforvalteren. 

Bestemmelsen § 2.1.1 endres ved at setningen om maksimum 50 mg suspendert 
stoff pr liter vann strykes. 

Matts forslag fikk 8 stemmer (MDG,SV,R), og falt. 

Innstillingen ble vedtatt, mot 8 stemmer (MDG,SV,R). 

Vedtak  

1. Detaljregulering for Hurum pukkverk med bestemmelser datert 06.07.2023 og 
plankart datert 29.06.2023 vedtas (Pbl § 12-12). 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/17681-1 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 07.11.2023 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Oppnevning av kommunale vigslere 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Med hjemmel i ekteskapsloven § 12 oppnevnes følgende personer som 
kommunale vigslere: 

• Hege Damm Schwarz 
• Hege Ophus 
• Kristine Andenæs 
• Trine Beate Groven 
• Espen Greftegreff Halvorsen 
• Ingvild Hjortdahl Becke 
• Jon Bakkerud 
• Kristin Opsahl 

2. Vedtaket gjelder fra og med 1. desember 2023. 

Fra samme dato oppheves kommunestyrets vedtak av 12.11.2019 om 
oppnevning av vigslere.  

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Ifølge ekteskapsloven § 12 har ordfører og varaordfører i kommunen 
vigselsmyndighet. Kommunestyret kan i tillegg selv oppnevne kommunalt 
ansatte eller folkevalgte som vigslere. 
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2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
1. januar 2018 overtok kommunene ansvaret for borgerlige vigsler. Tidligere lå 
denne myndigheten hos tingretten. 
 
Asker kommune gjennomfører årlig i overkant av 100 borgerlige vigsler. Fra 1.1. 
2020 har kommunen hatt 8 oppnevnte vigslere, i tillegg til ordfører og varaordfører 
som har vigselsrett direkte etter ekteskapsloven § 12. To av de oppnevnte vigslerne 
har avsluttet sitt arbeidsforhold i kommunen etter at de ble oppnevnt. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Bærekraftsdimensjonene kommenteres ikke særskilt i denne saken. 

 

4. Tidligere behandling 
Kommunestyret behandlet i sitt møte 12.11.2019 (sak 24/19) sak om 
«Oppnevning av vigslere». 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Ordfører og varaordfører har vigselsrett ifølge ekteskapsloven § 12. Med det antallet 
borgerlige vigsler man kan forvente i Asker, må kommunen ha flere vigslere. Disse 
må oppnevnes av kommunestyret selv. 
  
Kommunedirektørens vurdering er at det bør være kommunalt ansatte, og ikke 
folkevalgte, som oppnevnes som kommunale vigslere. Begrunnelsen for dette er at 
vigslere bør være nøytrale personer som kan vie alle, uansett brudeparets eventuelle 
politiske ståsted. Vigslere må dessuten være tilgjengelige på dagtid, særlig på 
fredager. Dette tilsier også at det er hensiktsmessig å benytte ansatte i rollen som 
vigslere. 
 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17681 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 171/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 68/23 
  

Oppnevning av kommunale vigslere 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 171/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Med hjemmel i ekteskapsloven § 12 oppnevnes følgende personer som 
kommunale vigslere: 

• Hege Damm Schwarz 
• Hege Ophus 
• Kristine Andenæs 
• Trine Beate Groven 
• Espen Greftegreff Halvorsen 
• Ingvild Hjortdahl Becke 
• Jon Bakkerud 
• Kristin Opsahl 

2. Vedtaket gjelder fra og med 1. desember 2023. 

Fra samme dato oppheves kommunestyrets vedtak av 12.11.2019 om 
oppnevning av vigslere.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17681 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 171/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 68/23 
  

Oppnevning av kommunale vigslere 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 68/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Med hjemmel i ekteskapsloven § 12 oppnevnes følgende personer som 
kommunale vigslere: 

• Hege Damm Schwarz 
• Hege Ophus 
• Kristine Andenæs 
• Trine Beate Groven 
• Espen Greftegreff Halvorsen 
• Ingvild Hjortdahl Becke 
• Jon Bakkerud 
• Kristin Opsahl 

2. Vedtaket gjelder fra og med 1. desember 2023. 

Fra samme dato oppheves kommunestyrets vedtak av 12.11.2019 om 
oppnevning av vigslere.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/20042-1 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 07.11.2023 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Søknad om midlertidig fritak fra folkevalgte verv - Martin 
Berthelsen (SV) 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Martin Berthelsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv i perioden 15.11.2023 - 
30.6.2024. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) rykker opp som fast medlem av kommunestyret i denne 
perioden. 

3. Eventuelt: 

-----------------------------  velges som fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for 
felleslisten MDG,SV,R, Sp i denne perioden. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Martin Berthelsen (SV) har søkt om midlertidig fritak fra sine folkevalgte verv i 
kommunen fram til juni 2024.  

I henhold til kommuneloven § 7-9 andre ledd anbefaler kommunedirektøren at 
Berthelsen innvilges fritak for den omsøkte perioden.  
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2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Martin Berthelsen (SV) har i epost av 16.10.2023 til politisk sekretariat søkt om 
midlertidig fritak fra sine folkevalgte verv fram til juni 2024. Søknaden er 
begrunnet med velferdsmessige forhold, som er dokumentert. 

Berthelsen er valgt inn som fast medlem til kommunestyret for SV for perioden 
2023-2027. Han er i tillegg valgt som fast representant til KS Fylkesmøte 
Akershus, på fellesliste MDG, SV, R, Sp. 

SV har tre faste medlemmer av kommunestyret. Første varamedlem for SV til 
kommunestyret, Une Borg Kjølseth, rykker opp som midlertidig fast medlem av 
kommunestyret, dersom Martin Berthelsen får innvilget fritak. De øvrige 
varamedlemmer rykker ett hakk opp på listen. 

Kommunestyret kan velge settemedlem for Berthelsen for felleslisten MDG, SV, 
R, Sp til KS Fylkesmøte Akershus. Dersom det ikke velges settemedlem, møter 
første varamedlem for felleslisten, Hanne Lisa Matt (MDG) i Berthelsens fravær. 
Valg til KS’ organer reguleres ikke av kommuneloven, men av vedtektene for 
KS, vedtatt av Landstinget. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Bærekraftsdimensjonene kommenteres ikke i saken. 

 

4. Tidligere behandling 
Saken er ikke tidligere behandlet. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren anbefaler at Martin Berthelsen innvilges fritak fra sine 
folkevalgte verv for den omsøkte perioden. Søknaden er begrunnet med 
velferdsmessige forhold som gjør det vanskelig for ham å skjøtte vervet uten 
vesentlig ulempe. Grunnlaget for søknaden var ikke kjent da Berthelsen samtykket til 
vervet som folkevalgt. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/20042 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 172/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 69/23 
  

Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Martin Berthelsen (SV) 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 172/23 

Behandling 

Ander Nordmo (SV) foreslo Une Borg Kjølseth (SV) som fast medlem av KS 
Fylkesmøte Akershus. 

Innstillingen, med Nordmos forslag, ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling  

1. Martin Berthelsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv i perioden 15.11.2023 - 
30.6.2024. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) rykker opp som fast medlem av kommunestyret i denne 
perioden. 

3. Une Borg Kjølseth (SV) velges som fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for 
felleslisten MDG,SV,R, Sp i denne perioden. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/20042 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 172/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 69/23 
  

Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Martin Berthelsen (SV) 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 69/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Martin Berthelsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv i perioden 15.11.2023 - 
30.6.2024. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) rykker opp som fast medlem av kommunestyret i denne 
perioden. 

3. Une Borg Kjølseth (SV) velges som fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for 
felleslisten MDG,SV,R,Sp i denne perioden. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/19890-1 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 07.11.2023 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Styrer, råd og utvalg - valg av medlemmer for perioden 2023-
2027 

Forslag til vedtak: 
 

1. Kommunestyret godkjenner valgkomiteens innstilling med forslag til medlemmer 
og varamedlemmer til styrer, råd og utvalg. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Kommunestyret hadde sitt konstituerende møte 17.10.2023. I møtet ble det 
gjennomført valg til følgende folkevalgte organer: 

 Medlemmer og varamedlemmer til formannskapet 
 Medlemmer, varamedlemmer, leder og nestleder til kontrollutvalget 
 Medlemmer, varamedlemmer, leder og nestleder til hovedutvalgene: 

o Utvalg for oppvekst 
o Utvalg for velferd 
o Utvalg for samfunnstjenester 
o Utvalg for medborgerskap 
o Utvalg for plan og byggesak 

 Medlemmer, varamedlemmer, leder og nestleder til klageutvalget 
 Medlemmer og varamedlemmer til lovpålagte medvirkningsråd: 

o Eldrerådet 
o Råd for personer med funksjonsnedsettelse 
o Ungdomsrådet 
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I denne saken legger ordfører fram for formannskapet, og deretter 
kommunestyret, sak om oppnevning av medlemmer og varamedlemmer til 
diverse styrer, råd og utvalg. 

Valgkomiteens innstilling i saken legges fram for kommunestyret i møte 14. 
november. Ordfører anbefaler at valgkomiteens innstilling vedtas. 

Ordfører viser også til egen sak «Stiftelser og legater – valg av medlemmer for 
2023-2027». Den saken legges kun fram for formannskapet. Valgkomiteens 
innstilling legges fram for formannskapet i møte 7. november. 

Valgkomiteens innstilling vil gjelde følgende verv: 

1 Asker og Bærum brann 
og redning IKS 

Representantskapet 1 medlem/ 
2 varamedlemmer 

2 Asker og Bærum 
Vannverk IKS 

Representantskapet 1 medlem/ 
2 varamedlemmer 

3 Glitrevannverket IKS Representantskapet 1 medlem/ 
2 varamedlemmer 

4 VIKUS IKS Representantskapet 1 medlem/ 
2 varamedlemmer 

5 Asker kirkelige 
fellesråd 

Rådet 1 medlem/ 
personlig 
varamedlem 

6 Konfliktrådets 
oppnevningsutvalg  

Utvalget 1 medlem/ 
personlig 
varamedlem 

7 Markarådet Rådet 1 medlem 
(Bærum velger 
varamedlem) 

8 Oslofjorden friluftsråd 
(OF) 

Årsmøtet 3 medlemmer/ 
personlige 
varamedlemmer  

9 Oslo og omland 
friluftsråd (OOF) 

Årsmøtet 3 medlemmer/  
personlige 
varamedlemmer 

10 Interkommunalt politisk 
råd Asker og Bærum 

Rådet 3 medlemmer/ 
varamedlemmer 

11 Osloregionen 
interkommunalt politisk 
råd 

Rådet 1 medlem/ 
varamedlemmer 

12 Asker kommunale 
Pensjonskasse 

Styret 5 medlemmer/ 
2 uten tilknytning til 
kommunen 
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Lene W. Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/19890 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 173/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 70/23 
  

Styrer, råd og utvalg - valg av medlemmer for perioden 2023 - 
2027 

Formannskapet har behandlet saken i møte 07.11.2023 sak 173/23 

Behandling 

Håvard Vestgren (H) tok opp valgkomiteens enstemmige innstilling til medlemmer og 
varamedlemmer til styrer, råd og utvalg.  

Valgkomiteens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Kommunestyret godkjenner valgkomiteens innstilling med forslag til medlemmer 
og varamedlemmer til styrer, råd og utvalg. 

Som medlemmer av styrer, råd og utvalg 2023-2027 velges: 
 

1. Asker og Bærum brann og redning IKS, Representantskapet 
Medlem: Monica Vee Bratlie  Varamedlemmer:  1. Lene Conradi 
         2. Ivar Granum 
2. Asker og Bærum Vannverk IKS, Representantskapet 
Medlem: Monica Vee Bratlie  Varamedlemmer: 1. Lene Conradi 
         2. Ivar Granum 
3. Glitrevannverket IKS, Representantskapet 
Medlem: Lene Conradi   Varamedlemmer: 1. Monica Vee Bratlie 
         2. Ivar Granum 
4. Viken kontrollutvalgssekretariat IKS, Representantskapet 



 

  2/2 

Medlem: Børre Pettersen  Varamedlemmer: 1. Nina Holmen 
         2. Christina Apuzzo 
5. Asker kirkelige fellesråd 
Medlem: Thormod Rønning Kvam Varamedlem:  Fred Wenger 
 
6. Konfliktrådets oppnevningsutvalg, Oslo 
Medlem: Cathrine Jensen  Varamedlem:       - 
 
7. Markarådet 
Medlem: Lene Conradi   Varamedlem: Oppnevnes av Bærum 
 
8. Oslofjorden friluftsråd (OF), Årsmøtet 
Medlem:  Håvard Vestgren  Personlig vara: Marianne Riis Rasmussen 
Medlem: Hanne Lisa Matt  Personlig vara: Trude Nygård Evensen 
Medlem: Elisabeth Holter-Schøyen Personlig vara: Geir Magnar Nordeng 
     
9. Oslo og omegns friluftsråd (OOF), Årsmøtet 
Medlem: Liv Knatten   Personlig vara: Paal Steine 
Medlem:  Christian Haaseth  Personlig vara: Inger Johanne Aaby 
Medlem: Christina Apuzzo  Personlig vara: Suzanne Bondevik 
     
10.  Interkommunalt politisk råd Asker og Bærum 

-  
 
11. Osloregionen interkommunalt politisk råd 
Medlem: Lene Conradi  Varamedlem: Monica Vee Bratlie 
 
12. Asker kommunale pensjonskasse, Styret 
Medlem: Ånund Lunde 
Medlem:  Kari Østerud 
Medlem: Kirsti Kierulf 
Medlem: Anders T. Utne 
Medlem:      - 
 
13. VEAS AS, valgkomite 
Medlem: Monica Vee Bratlie 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/19890 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 07.11.2023 173/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 70/23 
  

Styrer, råd og utvalg - valg av medlemmer for perioden 2023 - 
2027 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 70/23 

Behandling 

Ordfører foreslo Harald Evensen som nytt styremedlem i Asker kommunale 
pensjonskasse. 

Innstillingen, med ordføreres forslag, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunestyret godkjenner valgkomiteens innstilling med forslag til medlemmer 
og varamedlemmer til styrer, råd og utvalg. 

Som medlemmer av styrer, råd og utvalg 2023-2027 velges: 
 

1. Asker og Bærum brann og redning IKS, Representantskapet 
Medlem: Monica Vee Bratlie  Varamedlemmer:  1. Lene Conradi 
         2. Ivar Granum 
2. Asker og Bærum Vannverk IKS, Representantskapet 
Medlem: Monica Vee Bratlie  Varamedlemmer: 1. Lene Conradi 
         2. Ivar Granum 
3. Glitrevannverket IKS, Representantskapet 
Medlem: Lene Conradi   Varamedlemmer: 1. Monica Vee Bratlie 
         2. Ivar Granum 
4. Viken kontrollutvalgssekretariat IKS, Representantskapet 
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Medlem: Børre Pettersen  Varamedlemmer: 1. Nina Holmen 
         2. Christina Apuzzo 
5. Asker kirkelige fellesråd 
Medlem: Thormod Rønning Kvam Varamedlem:  Fred Wenger 
 
6. Konfliktrådets oppnevningsutvalg, Oslo 
Medlem: Cathrine Jensen  Varamedlem:       - 
 
7. Markarådet 
Medlem: Lene Conradi   Varamedlem: Oppnevnes av Bærum 
 
8. Oslofjorden friluftsråd (OF), Årsmøtet 
Medlem:  Håvard Vestgren  Personlig vara: Marianne Riis Rasmussen 
Medlem: Hanne Lisa Matt  Personlig vara: Trude Nygård Evensen 
Medlem: Elisabeth Holter-Schøyen Personlig vara: Geir Magnar Nordeng 
     
9. Oslo og omegns friluftsråd (OOF), Årsmøtet 
Medlem: Liv Knatten   Personlig vara: Paal Steine 
Medlem:  Christian Haaseth  Personlig vara: Inger Johanne Aaby 
Medlem: Christina Apuzzo  Personlig vara: Suzanne Bondevik 
     
10.  Interkommunalt politisk råd Asker og Bærum 

-  
 
11. Osloregionen interkommunalt politisk råd 
Medlem: Lene Conradi  Varamedlem: Monica Vee Bratlie 
 
12. Asker kommunale pensjonskasse, Styret 
Medlem: Ånund Lunde 
Medlem:  Kari Østerud 
Medlem: Kirsti Kierulf 
Medlem: Anders T. Utne 
Medlem: Harald Evensen 
 
13. VEAS AS, valgkomite 
Medlem: Monica Vee Bratlie 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/18477-1 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 31.10.2023 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Tilstandsrapport for Barneverntjenesten i Asker kommune 
2023 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Tilstandsrapport for Barneverntjenesten 2023 tas til orientering. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Kommunedirektøren legger i denne saken fram Barneverntjenesten i Asker sin 
tilstandsrapport for 2023. Rapporten beskriver status tjenesten og peker på 
forbedringsområder.   

I tilstandsrapporten for 2023 sammenlignes Barneverntjenesten i Askers 
tjenesteprofil med andre kommuner som inngår i KS sitt ASSS-samarbeid 
(Aggregerte styringsdata for samarbeidende storkommuner). Sammenligningen viser 
at barnevernet i Asker har mange resultat nær snittet. Dette vurderes som godt i en 
slik stor sammenligning. Profilen speiler at Asker er en kommune med relativt gode 
levekår.  

Asker kommune har en ønsket profil på Barneverntjenesten når det gjelder tiltak i 
familien, og ligger lavt på tiltak utenfor familien sammenlignet med andre kommuner. 
Det er ønskelig at tiltakene skal være minst mulig inngripende for barna, i tråd med 
intensjonen i barnevernsreformen.  
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Barnevernet har i første halvdel av 2023 erfart en økning i alvorlige og 
kostnadskrevende barnevernssaker. To tendenser som kommer fram i barnevernets 
risikovurdering, er økt omfang av problematikk knyttet til kriminalitet og rus i 
ungdomsmiljøet i Asker samt økt risiko knyttet til alvorlig psykiatrisk problematikk 
blant ungdom. Rapporten peker både på strukturelle forklaringsfaktorer, og på 
faktorer som økt rusproblematikk hos ungdom og foreldre.   

Mens antallet meldinger til barnevernet har blitt redusert på nasjonalt nivå, har 
antallet nye meldinger i Asker en svak økning de siste to årene. Denne utviklingen 
ser ut til å fortsette i 2023. Samlet utgjør meldinger med voldsproblematikk 35-40 pst. 
Meldinger med problematikk knyttet til omsorgssvikt har en økende tendens.   

De siste to årene har Barneverntjenesten lagt mye arbeid i tilpasninger og utvikling 
av drift og arbeidsmetoder som følge av kommunesammenslåingen og innføringen 
av barnevernreformen. Dette arbeidet fortsetter også framover.  

Tilstandsrapporten viser at tjenesten har stabil økonomi, og håndterer sitt oppdrag 
innenfor dagens økonomiske rammer. Rapporten viser et mindreforbruk, som 
primært knyttes til redusert bruk av akuttplassering på institusjon og langvarige 
institusjonsplasseringer.   

Barnevernsfaglig strukturkvalitet handler om omfang av eksempelvis meldinger og 
tiltak. Barnevernsfaglig prosesskvalitet omhandler hvordan barnevernet 
gjennomfører sitt arbeid i tråd med lover og føringer, som for eksempel å overholde 
frister og etablere tiltaksplaner. Struktur- og prosesskvaliteten er god og stabil.  

Resultatkvalitet handler bl.a. om ventetid og barnevernssaker som kommer i retur 
som gjengangersaker. Resultatkvaliteten er under forbedring, og det settes stadig 
mer fokus på dette. Få andre barneverntjenester måler denne typen kvalitet.  

Personalsituasjonen i Barneverntjenesten har vært preget av høy turnover og høyt 
sykefravær. Så langt i 2023 er turnover betydelig redusert sammenlignet med 2022. 
Sykefraværet er likevel fortsatt høyt. Dette samsvarer også med utviklingen generelt 
etter koronapandemien. Barneverntjenesten følger med på utviklingen gjennom 
interne analyser og medarbeiderundersøkelsen 10 faktor.  

I tilstandsrapporten identifiserer Barneverntjenesten tre områder for forbedring:   

• Samhandling med andre tjenester og brukere, bl.a. med fokus på forebygging.  
• Etablere ny organisering og forbedrestyring og kontroll, bl.a. med fokus på 

intern drift og oppfølging av tidligere igangsatt forbedringsarbeid.   
• Fokus på bl.a. arbeidsmiljøet, strategisk og helhetlig kompetansetilbud til 

ansatte og et bedre partssamarbeid.  
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Kommunedirektøren anbefaler at vedlagte tilstandsrapport for Barneverntjenesten 
tas til orientering  

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Det er lovbestemt at kommunestyret minst en gang i året skal få framlagt politisk sak 
om tilstanden i barneverntjenesten (barnevernloven § 2-1 siste ledd). Formålet med 
tilstandsrapporten er å gi kommunestyret god innsikt i kvalitet, tilstand, utfordringer, 
utvikling og viktige problemstillinger i barneverntjenesten.   

Kommunens øverste politiske og administrative ledelse har det overordnede 
ansvaret for barneverntjenesten. Kommunen har ansvar for styringen av 
barnevernet, og for å ha en systematisk kontroll som sikrer at den kommunale 
barneverntjenesten utfører sitt arbeid i tråd med regelverket. Videre kan 
tilstandsrapporten legge grunnlaget for dialog om prioriteringer. Barneverntjenesten 
skal være mest mulig transparent for innbyggere og samarbeidende virksomheter.   

Tilstandsrapporten for 2023 viser at Barneverntjenesten ivaretar sine oppgaver på en 
god måte. Rapporten viser at det er områder hvor det er behov for forbedring. I 
rapporten redegjøres det for strategiske grep og tiltak i forbedringsarbeidet.   

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
FNs bærekraftsmål nr. 3 er knyttet til at alle skal ha god helse og livskvalitet uansett 
alder. Asker kommune skal vektlegge helsefremmende og forebyggende arbeid og 
aktivitet.   

Med en tilstandsrapport som vektlegger forbedringsbehov i barneverntjenesten, kan 
kommunen forbedre styringen og utviklingen av barneverntjenesten spesielt, og 
oppvekstfeltet generelt. Målet med forbedringene i barneverntjenesten er å sikre at 
barn og familiene opplever tjenestens tiltak som gode, nyttige og treffsikre. 

 

4. Tidligere behandling 
Saken er ikke tidligere behandlet. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Redegjørelsen om tilstanden i Barneverntjenesten i Asker gir et godt innblikk i en 
viktig del av kommunens ansvarsområde. Rapporten beskriver både status og 
forbedringsområder.   
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Kommunedirektøren vil bemerke at Barneverntjenesten har en stabil økonomi og 
håndterer sitt oppdrag innenfor de gitte økonomiske rammer. Når det gjelder 
personalsituasjonen, er turnover betydelig redusert så langt i år sammenlignet med i 
fjor, samtidig som sykefraværet fortsatt er høyt. Det er god kompetanse og faglig 
kvalitet i Barneverntjenesten i Asker. Vi har en ønsket tjenesteprofil med flere tiltak i 
hjemmet, og færre mer inngripende tiltak utenfor hjemmet. Av hensyn til barnets 
beste, er det ønskelig med andre løsninger enn plassering på institusjon. Dette er i 
tråd med intensjonen i barnevernreformen.  

Kommunedirektøren mener at tilstanden i Barneverntjenesten er godt beskrevet og 
anbefaler at rapporten tas til orientering. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Tilstandsrapport Barneverntjenesten 2023  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/18477 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 26/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023  
  

Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 2023 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 31.10.2023 sak 26/23 

Behandling 

Leder Holter-Schøyen (V) innledet til saken. 

Virksomsleder barnevern Carl Magnus Hammarstöm og rådgiver Innsats og mottak 
Nina Stensen Sveaas presenterte saken og svarte på spørsmål.  

Enstemmig tatt til orientering.  

Innstilling  

1. Tilstandsrapport for Barneverntjenesten 2023 tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/18477 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 31.10.2023 26/23 
2 Kommunestyret 14.11.2023 71/23 
  

Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 2023 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 71/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Tilstandsrapport for Barneverntjenesten 2023 tas til orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/21257-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Kommunestyret 14.11.2023 
 

Tolking av kommunestyrets vedtak i sak 30/23 – delegering 
etter plan- og bygningsloven 

Ordførers forslag til vedtak: 
 

1. Kommunestyret skal innen 1. juli 2024 behandle og vedta nytt 
delegeringsreglement, i henhold til kommuneloven § 5-14. 

2. Inntil nytt delegeringsreglement er vedtatt, gjelder det delegeringsreglementet 
som ble vedtatt av kommunestyret 15. oktober 2019, sak 19/14, med de 
endringer som ble vedtatt av kommunestyret 13. juni 2023, sak 23/30. 

 

Ordfører foreslår å sette saken på kartet i kommunestyrets møte 14. november 
2023. 

 

Lene W. Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Notat fra ordfører til kommunestyret – tolking av kommunestyrets vedtak 
Saksprotokoll – Politisk struktur og organisering 2023 – 2027 
Endringer i delegering etter plan- og bygningsloven 23.5.2023 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/21257 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 14.11.2023 72/23 
  

Tolking av kommunestyrets vedtak i sak 30/23 – delegering 
etter plan- og bygningsloven 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 14.11.2023 sak 72/23 

Behandling 

Ordfører viste til sitt notat av 14.11.2023 med vedlegg, sendt kommunestyrets 
medlemmer samme dag, og foreslo deretter å sette følgende sak på kartet: 

«Tolking av kommunestyrets vedtak i sak 30/23 – delegering etter plan- og 
bygningsloven». 

Forslaget om å sette saken på kartet ble vedtatt, mot 10 stemmer (MDG,SV,Sp,INP). 

Ordfører tok deretter opp sitt forslag til vedtak, i to punkter. 

Oddvar Igland (Sp) tok opp følgende alternative forslag: 

«Kommunestyret ber om at reglement for saksbehandling i folkevalgte organer, 
reglement for delegering og innstilling og reglementene for folkevalgtes rettigheter og 
arbeidsvilkår behandles i neste eller påfølgende kommunestyremøte.» 

Iglands forslag fikk 11 stemmer (MDG,SV,R,Sp,INP), og falt. 

Ordførers forslag til vedtak, punkt 1, ble enstemmig vedtatt. 

Ordførers forslag til vedtak, punkt 2, ble vedtatt, mot 10 stemmer (MDG,SV,Sp,INP). 

Vedtak  
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1. Kommunestyret skal innen 1. juli 2024 behandle og vedta nytt 
delegeringsreglement, i henhold til kommuneloven § 5-14. 
 

2. Inntil nytt delegeringsreglement er vedtatt, gjelder det delegeringsreglementet 
som ble vedtatt av kommunestyret 15. oktober 2019, sak 19/14, med de 
endringer som ble vedtatt av kommunestyret 13. juni 2023, sak 23/30. 

 

 

 



 
 

 

  
 

Referatsaker kommunestyret 14. november 2023 
Refererte dokumenter tas til orientering slik de foreligger 
 
 
         
 
Dokumentet er elektronisk godkjent. 
 

      

Notat til referatsak 

Vår referanse 
23/20556-1 
 

Vår saksbehandler 
Julie Benedicte Bøye 

Dato 
02.11.2023 
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